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Zprávy z černilovské radnice
 Jednání obecního zastupitelstva se bude konat 
20.3.2006, tedy po uzávěrce tohoto čísla. To už 
budeme mít k dispozici projektovou dokumentaci 
na druhou etapu rekonstrukce komunikace na 
Malé straně. Následovat bude výběrové řízení 
a podle nabídnuté ceny a platebních podmínek 
budou práce zadány. Začít chceme úsekem od 
staré evangelické školy ke koupališti a z druhé 

strany od Špryňarových po křižovatku ke katolickému kostelu. 
Tam musíme v předstihu ještě položit kanalizaci, která musí 
mít dostatečnou kapacitu i na pojmutí odpadních vod z lokality 
„Krupičák“, která je územním plánem určena k zastavění. Znovu 
bych chtěl vyzvat všechny majitele nemovitostí na Malé straně, že 
mají poslední šanci na uložení přípojek (vody, kanalizace, plynu) do 
této komunikace. Po provedení povrchů to nebude nejméně deset let 
možné.

Ing. Stanislav Javůrek

Zprávy z radnic

OBEC ČERNILOV
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Dění v mikroregionu

Z výroční zprávy o činnosti svazku obcí
Mikroregionu Černilovsko
za rok 2005 vybíráme

 V roce 2005 byly realizovány plánované 
projekty z předchozího období, které byly 
podpořeny dotacemi z grantů Královéhradeckého 
kraje a z Programu obnovy venkova. Proběhla 
příprava nových projektů svazku obcí.
 Činnost v roce 2005 lze charakterizovat
 těmito body:

� v roce 2005 se uskutečnilo celkem 7 zasedání správní rady a 2 zasedání 
Valné hromady.

� běžnou činnost svazku zajišťovala sídelní obec svazku Černilov, 
speciální poradenské služby poskytovala manažerská organizace 
OHGS s.r.o.. Valnou hromadou schválený plán činnosti svazku obcí 
zajišťoval výkonný orgán - správní rada.

� Svazek v roce 2005 stanovil a v rámci Valné hromady schválil 
rozpočet: příjmy 1 244 000,- Kč, výdaje 1 260 000,- Kč s tím, že 
rozdíl mezi příjmy a výdaji bude pokryt ze zůstatků roku 2004. 
Rozpočet byl rozpočtovým opatřením upraven a následně schválen: 
příjmy 1 442 060,-Kč, výdaje 1 442 060,- Kč. Zůstatek na účtu 
k 31. 12. 2005 je ve stejné výši jako ke konci předchozího roku.

� z Programu obnovy venkova 2005 byla získána dotace na projekt:

 - Obnova kulturního dědictví ( dotace 400 000, vlastní zdroje 
235 575,- Kč) Z těchto prostředků bylo opraveno a zrestaurováno 
těchto 8 drobných architektonických památek: - Černilov-kříž 
s ukřižovaným, Újezd-sv.Jan Nepomucký a kříž z ukřižovaným, 
Bukovina-sloup s krucifixem, Libníkovice Horní Černilov - křížek, 
Libníkovice-kříž s ukřižovaným, Výrava  Dolní Černilov - křížek, 
Smržov- úprava okolí kapličky.

Z grantů KHK byly získány dotace na tyto projekty:

� Podpora vypracování projektů (dotace 
70 000,- Kč, vlastní zdroje 50 000,- Kč) - byla 
zpracována projektová dokumentace k projektu 
„Veřejný internet v Mikroregionu Černilovsko“, 
tato žádost byla podána k 30. 3. 2005 do opatření 
2. 2. SROP a schválena - realizace by měla být 
ukončena k 30. 4. 2006

� Profesionalizace činnosti svazku obcí (dotace 71 060,- Kč, vlastní 
zdroje 30 540,- Kč) - byly pokryty náklady na činnost svazku včetně 
poradenských služeb.

� Mechanizace na úpravu veřejných prostranství (dotace 
200 000,- Kč), vlastní zdroje min 200 000,- Kč 

 Bude realizováno v prvním čtvrtletí 2006
 Celková výše dotací a grantů za rok 2005 činila 741 060,- Kč

Dále bylo realizováno:

� Projekt pro územní řízení „Nemotoristická komunikace napříč 
mikroregionem“ V listopadu byla dokončena a předána dokumentace 
cyklostezky ze Slatiny až po Lejšovku za použití financí krajského 
grantu z roku 2004 a příspěvku města HK ve výši 150 tis. Kč

� „Systém odděleného sběru odpadu
 v Mikroregionu Černilovsko“
 Svazek obcí podal žádost o podporu z Operačního 

programu Infrastruktura - dosud nebylo schváleno
Vojtěch Šůstek

 Pravomocné rozhodnutí o schválení návrhu komplexní pozemkové 
úpravy (KPÚ) v katastrálním území Černilov - včetně přilehlých  částí 
katastrálních území Bukovina u Hradce Králové, Újezd u Hradce 
Králové, Hubíles, Smržov u Smiřic, Lejšovka a Divec - formou 
jednoduché pozemkové úpravy s výměnou vlastnických práv  se stalo 
skutečností. Po více jak deset let jsme se potkávali na úřadě i v terénu, 
jednali a vyměňovali si názory. Začínali jsme ještě v hektické době 
roku 1992 a nyní naše práce vrcholí.  
 Práce Pozemkového úřadu v Hradci Králové ovšem tímto 
krokem nekončí. Především, musíme pro každého vlastníka vyhotovit 
rozhodnutí o výměně vlastnických práv, které zapíše Katastrální úřad 
v Hradci Králové. Tím momentem zanikne starý list vlastnictví, každý 
bude mít parcely označené novým číslem /ty přiděluje katastrální 
úřad/ a začne platit nový stav v katastru nemovitostí. Území bude 
digitalizováno, to znamená, že bude možné získávat grafické 
informace o území i po internetu. Nová mapa, která byla schválena 
jako celek na závěrečném jednání na podzim 2005, začne platit.
 Pro nájemce pozemků i vlastníky nastane nový evidenční stav, který 
musí být podkladem pro sepsání nových nájemních smluv. Bude to 
příležitost pro revizi nájemních vztahů, které byly nezřídka nasmlouvány 
značně chaoticky. Nová situace nastane i ve vztahu k Finančnímu úřadu. 
Upozorňujeme předem, že momentem digitalizace území /od dalšího 
finančního roku/ se stává plátcem daní každý vlastník, to znamená, že 
i v nových nájemních smlouvách by se měla tato skutečnost zohlednit. 
Platit daně po novu bude nutné  od roku 2007.
 Po ukončení této administrativně náročné práce - vydání rozhodnutí 
o výměně vlastnických práv - jako celku, se bude i nadále scházet 
sbor zástupců vlastníků pozemků a spolu s obecním zastupitelstvem 
určovat priority realizací projektovaných v komplexních pozemkových 
úpravách a obsažených v územním plánu obce. Tyto dvě dokumentace 
byly zpracovávány projekčními týmy v úzké součinnosti, proto nic již 
nebrání v jejich postupné realizaci.
 Pro každého vlastníka vyplývá momentem schválení KPÚ jedna 
velká výhoda. Nově identifikovaný majetek je připraven tak, že je 
pro každý pozemek zajištěn přístup, to znamená, že rozhodne - li se 
vlastník sám svůj majetek užívat /nebude ho pronajímat/ bude mít 
své vlastnictví přístupné. Navíc, každý vlastník má nárok požádat 
pozemkový úřad o geodetické vytýčení svých pozemků na náklady 
státu. Při dnešních cenách geodetických prací je to bezesporu velká 

Pozemkové úpravy
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výhoda. Toto vyměření se ovšem může realizovat jen jednou, ale zato 
kdykoliv, třeba za pět let, nárok nikdy nezaniká. Vlastník ovšem musí 
zvážit, kdy je pro něj vhodná doba pro trvalé označení. Mezníky mu 
budou předány a vlastník si jej musí v každém případě chránit. Bude-
li pozemky pronajímat, nájemce hospodařící ve velkých celcích může 
toto označení neúmyslně zlikvidovat, proto je třeba situaci zvážit, 
případně se poradit na pozemkovém úřadě.  
 Skutečnost, že výše zmíněné rozhodnutí je pravomocné, 
otevírá cestu pro příjem grantů a dotací pro celé území, kterého se 
pozemkové úpravy dotkly. A peníze mohou směřovat nejen z české 
státní pokladny, ale i z bruselské. Nyní již nestojí nic v cestě přihlásit 
se o dotace na stavbu poldrů, rybníčku, cest a cyklostezek. Dále je 
možné realizovat záměry ve schváleném plánu společných zařízení 
biocentra, biokoridory a interakční prvky.
 Cesta k zdárnému ukončení KPÚ byla dlouhá, málokterý katastr 
tak rozsáhlého výměry území v České republice je  ukončen. Dík 
patří všem, kteří se svou prací podíleli na jeho průběhu: jsou to 
zejména starosta obce ing. Stanislav Javůrek, obecní zastupitelstvo 
a zaměstnanci Obecního úřadu v Černilově. Dále díky patří celému 
Sboru zástupců vlastníků pozemků v Černilově v čele s předsedou 
ing. Václavem Nejmanem a Václavem Cejnarem. Za trpělivost 
a vstřícnost také děkuji všem vlastníkům pozemků.

27.2. 2006
Ing. Vladimíra Dohnalová, Pozemkový úřad Hradec Králové

 Obecní zastupitelstvo přijalo vyrovnaný rozpočet  obce ve výši 
1.031.770 Kč. 

Dále obecní zastupitelstvo projednalo:

Projekt elektrifikace.
 Obec Lejšovka obdržela od fy ČEZ - Distribuce a.s. Hradec Králové 
nabídku na provedení projektových prací na elektrifikaci 6 obecních 
parcel pro předpokládanou výstavbu rodinných domků. Jedná se 
o samostatný kabelový přívod od trafostanice k parcelám v lokalitě pod 
bytovkou a jejich napojení k dvěma parcelám za náveským rybníkem 
u hospody. Nabídka činí 28.250 Kč vč. DPH. Obec z uvedené částky 
zaplatí 60%, 40% zaplatí ČEZ - Distribuce Hradec Králové. 

Obecní zastupitelstvo zamítlo zpětný odprodej parcely č. 126/60 v k.ú. 
Lejšovka od p. Šmída.

Výměna výpočetní techniky v obecní knihovně.
 Obec Lejšovka má možnost v rámci žádosti za Mikroregion 
Černilovsko zakoupit nový počítač s multifunkční laserovou tiskárnou 
do obecní knihovny k veřejnému internetu. Cena výpočetní techniky 
a programového vybavení  cca 80 tis. Kč, 85% hrazeno z dotace, pouze 
15% částky hradí obec Lejšovka. Zastupitelstvo obce rozhodlo všemi 
hlasy přítomných tuto nabídku využít a vyměnit 6 roků starý počítač 
v obecní knihovně.

 Pro knihovnu byla podána žádost o příspěvek u ministerstva 
kultury na zakoupení knihovního programu Clavius s hardwarovými 
doplňky. Jedná se o částku 23.400 Kč. 70 % by hradil stát, zbytek 
obec. 

Topení ve škole.
 V malotřídce budou na stávající plynový rozvod zabudována čtyři 
topidla s veškerým příslušenstvím a programovatelným termostatem. 
Práce provádí firma Vladimír Novotný - topenářství . Místnost bývalé 
třídy slouží v současné době pro sportovní účely.

 SDH Lejšovka byl poskytnut jednorázový příspěvek ve výši 4.500 Kč.

 V listopadu a lednu se konala 
veřejná zasedání obecního zastupitelstva.

OBEC LEJŠOVKA

Program obnovy venkova.
 Starosta obce předložil návrh věcného záměru podat žádost 
o dotaci z Programu obnovy venkova prostřednictvím Magistrátu 
města Hradec Králové. Jedná se o dvě akce, které byly projednány 
v souvislosti s návrhem rozpočtu na rok 2006.
 1. Oprava podružných komunikací v obci.
 2. Oprava vstupní brány, odstavné plochy a márnice na obecním 

hřbitově v Lejšovce.
 

 Zastupitelstvo obce rozhodlo podat žádost o dotaci z Programu 
obnovy venkova na výše jmenované akce . 

Ing. Václav Bartoň - člen komise pro sport a kulturu

Obecní zastupitelstvo projednalo a schválilo:

� příspěvek na provoz prodejny potravin v obci na rok 2006 ve výši 
6359,-Kč

� vybavení kanceláří obecního úřadu novým nábytkem v ceně do 
60 tis. Kč

� příspěvek obce na opravu střechy kostela sv.Jakuba na Vysokém 
Újezdě ve výši 10 tis.Kč

� požádat o dotaci z Programu obnovy venkova v r.2006 na opravu 
komunikace v obci Libníkovice k čp.13, dále na rekonstrukci 
chodníku od pomníku obětem 1.světové války k trafostanici, 
taktéž v obci Libníkovice

� rozpočtové provizorium pro rok 2006 do doby schválení rozpočtu 
obce na rok 2006

 Dne 20.1. se v zasedací místnosti v budově prodejny uskutečnila 
výroční členská schůze Sboru dobrovolných hasičů. Byla zhodnocena 
činnost za předchozí rok 2005 a  projednán a schválen plán činnosti pro 
rok letošní. Touto cestou děkuji za jejich činnost a odvedenou práci. 

 Od měsíce února má obec zřízenou elektronickou úřední desku, 
kde lze získat aktuální informace o dění v obci. (elektronická adresa 
www. libnikovice.imunis.cz/edeska, 
nebo www.libnikovice.cz )

 Dne 14.2. byla na našem obecním úřadě provedena pracovníky 
Krajského úřadu Královéhradeckého kraje kontrola hospodaření obce 
za rok 2005.

Akce připravované na letošní rok:

 V letošním roce obec naplánovala přeložení části chodníku 
v obci Libníkovice a opravu místní komunikace k čp.13, taktéž v obci 
Libníkovice. Realizace těchto akcí je podmíněna získáním dotace 
z Programu obnovy venkova. Z vlastních zdrojů nejsme obě tyto akce 
schopni realizovat. Dále musíme dokončit v loňském roce započaté práce 
na budově obecního úřadu, zejména položit zámkovou dlažbu u vchodu 
do budovy obecního úřadu a terénní úpravy venkovních prostor. 

Milan Vavřinka, starosta

Veřejné zasedání obecního zastupitelstva 
se uskutečnilo dne 12. 12. 2005

OBEC LIBNÍKOVICE

 Byla projednána a schválena zřizovací listina školské rady při ZŠ 
Librantice.
 Rozpočet na r. 2005 byl navýšen o dotaci 112.000 Kč na opravu 
cest a 52.000 Kč na údržbu biokoridoru u Frešle.

 
Zasedání zastupitelstva obce 24. 11. 2005

OBEC LIBRANTICE
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 Zastupitelstvo nesouhlasí s cenou, kterou nabídl Úřad pro za-
stupování státu ve věcech majetkových, za pozemek zastavěný 
samoobsluhou. (300,- Kč/m2).
 Zastupitelstvo souhlasí s odkupem pozemku č.71/4 od p. M. Horáka 
a s prodejem pozemku č. 1299/70  oba za cenu 35,- Kč/m2.
 Starostka informovala o přípravě nájemní smlouvy s p. Horákem na 
pozemek na jižní straně rybníka Rohlíčky pro využití golfového hřiště.
 Byla udělena výjimka ZŠ Librantice na školní rok 2005/2006. 
Obec se zavázala uhradit rozdíl výdajů mezi normativem určenými 
výdaji na skutečný počet žáků a skutečnou potřebu školy.
 Starostka jmenuje komisi, která povede kontrolu účetnictví ZŠ za 
rok 2005.
 Vl. Koutník informoval o pokračování přípravy stavebních parcel 
„U Zvoničky“.

 V prosinci se zastupitelstvo obce sešlo celkem 2x. 
Nejdůležitějším bodem bylo projednání a schválení 
návrhu rozpočtu na rok 2006 a schválení prozatímního 
rozpočtového provizoria. Jmenovaná inventarizační 

komise provedla inventarizaci majetku obce a neshledala žádné 
nedostatky.

Byly schválené 2 vyhlášky:
 O znaku a praporu obce a jejich užívání a dále Řád veřejného 
pohřebiště. Velmi nadějně vypadala možnost odkoupením cesty 
mezi Konzumem a poštou, ale novelizace zákona vrátila vše téměř 
na začátek. Od prosince je opět v provozu kadeřnictví - kadeřnické 
služby v pondělí a ve čtvrtek provádí paní Jana Havlíčková. Na 
zasedání v hostinci U Špatenků přítomní uctili minutou ticha památku 
bývalého místostarosty pana Ludovíta Kisse. Pan Kiss pracoval 
v této funkci 2 volební období a měl velký podíl na vybudování 
vodovodu a plynofikace v obci. Starosta seznámil přítomné s činností 
zastupitelstva za rok 2005 s výhledem na rok 2006 i s rozpočtovým 
výhledem na další tři roky. Během diskuse např. zazněly návrhy na 
jednání s Liprou ohledně skladování kalů, na další výsadbu zeleně 
(bude po opravě přilehlých chodníků), úpravu rozhlasové sítě o další 
vysílače ( již v jednání) a další. Škoda jen, že si čas na setkání 
neudělá větší počet občanů, vždyť se dá v diskusi přijít na mnohé 
dobré nápady, které by byly pro naši vesnici přínosem. 
 V lednu se projednávala možnost nákupu nové rozhlasové 
ústředny - pro naše potřeby stačí nejmenší typ za 20 000,- Kč. 
V rámci Programu obnovy venkova byly na rok 2006 schváleny 
následující akce - oprava příjezdové cesty k č.p. 49, 50, 51 a 52, 
příjezdové cesty k č. p. 67 ke hřišti, oprava chodníků podél č. p. 84, 
5, 83 a 76 a rekonstrukce veřejného osvětlení o 3 nové sloupy. 
Začátkem února se uskutečnila další etapa opravy interiéru obecního 
úřadu. Po opravě se nově vybavila nábytkem místnost účetní 
a celkovou změnu doznala i bývalá rozhlasová ústředna. V jejích 
prostorách se připravuje internetová místnost hlavně pro mládež, 
kde by v brzké době měly být k dispozici 3 počítače s bezplatným 
přístupem na internet a tiskárna. Internetová místnost bude součástí 
knihovny a bude k dispozici každé pondělí v době přítomnosti 
zastupitelů, tj. od 18,00 - 20,00 hod. a ve čtvrtek od 16,30 - 19,30. 
Lze dohodnout i jiný termín. Od února je změna ve výpůjčním dnu 
knihovny - z pondělí je přesunutá na čtvrtek od 16,30 - 18,30 hod. 
Zastupitelstvo pověřilo ing. Zilvara jako předsedu komise pro místní 
rozvoj vypracovat návrh žádostí o dotace na rok 2006.

Termíny veřejného zasedání Zastupitelstva obce Libřice v zasedací 
místnosti obecního úřadu na rok 2006:
 9. leden, 13. únor, 13. březen (od 18,30 hod.), 10. duben, 15. 
květen, 12. červen, 10. červenec, 14. srpen, 11. září (od 19,00 hod), 
13. listopad, 11. prosinec (od 18,30)

Za kulturní komisi Jiří Budinský

 
Zastupitelstvo obce

OBEC LIBŘICE

 
Z obecního zastupitelstva

OBEC SKALICE

 Obecní zastupitelstvo dne 28.11.2005 schválilo plán veřejných 
zasedání Obce Skalice.

Zasedání se uskuteční:
 dne 20. února 2006 od 18,00 hod., 10. dubna 2006 od 18,00 
hod. a  27. listopadu 2006 od 18,00 hod. v zasedací místnosti OÚ ve 
Skalici, 
 dne 26. června 2006 od 19,00 hod. v zasedací místnosti SDH 
Skalička a dne 18. září 2006 od 19,00 hod. v pohostinství Číbuz. 
S programem jednání zastupitelstva  se můžete seznámit na obecní 
vývěsce nebo na internetu, kde máme elektronickou vývěsku.

 Na prvním jednání  zastupitelstva se hodnotila práce uplynulého 
roku.  Formou tabulky Vám předkládáme skutečnosti v příjmech 
a výdajích roku 2005.  Rovněž na tomto zasedání budeme schvalovat 
rozpočet obce na rok 2006

Rozpočet 2005

 Návrh rozpočtu byl zveřejněn:  21. 1 .2005 - 7. 2.2005
 Rozpočet byl projednán a schválen obecním zastupitelstvem:
 7. 2. 2005

TEXT RS RU k 31. 12.

PŘÍJMY 3780 4454,16 5194

Daňové příjmy  (třída 1) 3235 3246,48 3931,72

Nedaňové příjmy  (třída 2) 410,1 936,63 991,23
Dotace  (třída 4) 134,9 271,05 271,05

VÝDAJE 3780 4517,96 3909,26

Doprava 300 330 135,72

Vodní hospodářství 90 216 150,1

Předškolní výchova
a základní školy 641,86 686,84 694,07

Kultura a místní rozhlas 210 220 145,43

Tělovýchova 10 10 11,56

Zdravotnictví 31,1 31,1

Bydlení,komunál.služby,
územní rozvoj 491,9 634,15 368,57

Životní prostředí
a komunální odpad 266 458 499,49

Požární ochrana 333 540 598,81

Územní samospráva 1437,24 1380,39 1262,93

Finanční operace 11,48 11,48

 V letech 2002 - 2005 byla prováděna oprava hasičské zbrojnice 
ve Skalici.
 Obec do opravy včetně terénních úprav investovala celkem 
900 131 Kč.
 Z toho v r. 2005 částku 550 718 Kč.    
 Oprava hasičské zbrojnice byla v r. 2005 podpořena dotací 
z Krajského programu obnovy venkova Královéhradeckého kraje 
v částce 97 000 Kč, dotační titul 1 - 4, číslo smlouvy POV2005/614. 
Dotace je zahrnutá ve výše uvedených nákladech.   
 Celková oprava byla dokončená tak, aby Sbor dobrovolných 
hasičů ve Skalici mohl oslavit 125. výročí svého založení v říjnu 
2005 v důstojném prostředí.



POD ŠKOLNÍ STŘECHOU

Pod školní střechou aneb z černilovské 
základní a mateřské školy

 
Poděkování
 17. února 2006 se konal společenský 
ples Klubu rodičů při ZŠ Černilov. Chtěli 
bychom opět touto cestou poděkovat všem, 
kteří nám přispěli na plesovou tombolu.

 Byli to: p. R. Svíčka, Vackovi, Morávkovi - Odemo, Svobodovi 
- CAlor Tech, p. J. Špaček, HNG s. r. o., Horákovi č. 120, fy SPOZA, 
fy RUND, fy ALDAN, p. Kerhart, pí. Blažková, Sehnoutkovi, 
truhlářství - p. Skákal, Zámečnictví Dráha - Jeřábek, Šrámkovi 
č. 347, Morávkovi č. 394, p. Tesař, Obzinovi, Brožovi, Dědkovi, 
p. Slezák - pneuservis, ZD Rasošky, p. Petr Lukášek, p. Pavel Lukášek, 
Plhalovi, Zelenkovi, pí. P. Kulhánková, Skákalovi - Újezd, Veselých 
č. 100, Veselých č. 415, p. Hálek - RTH, p. A. Páv, pí. Matulová, 
pí. J. Křížková - kadeřnictví, Pešavovi, hospoda U Matese, p. J. Hebelka, 
pí. Hynková - Lesy ČR, Hofmanovi č. 421, Hofmanovi č. 357.
 Děkujeme také všem rodičům, kteří přispěli finanční částkou 
50 Kč. Výtěžek z plesu bude jako každoročně poukázán na účet 
Klubu rodičů a použit na nejrůznější školní akce pro děti.

Jana a Ladislav Hofmanovi

Cesty k vědění
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Aktuality ze Smržova a Hubílesa

OBEC
SMRŽOV A HUBÍLES

Na veřejném zasedání obecního zastupitelstva dne 16. 2. 2006

 1) Přítomní byli seznámení s hospodařením obce v roce 2005
  Dále byl schválen rozpočet na rok 2006.
  Stav financí:

  Zůstatek na běžném účtu k 1.1.2005 činil 3 580 703,-Kč
  Příjmy za rok 2005 3 170 816,-Kč
  Výdaje v roce 2005 2 307 791,-Kč
  Stav na běžném účtu k 1. 1. 2006 činí  4 443 727,-Kč

  Rozpočet na rok 2006 byl schválen jako vyrovnaný s příjmy 
a výdaji ve výši 3 086 000,Kč 

 2) Bylo schváleno rozpočtové opatření č. 6 na rok 2005

 3) Byl projednán návrh na změnu územního plánu Obce Smržov 
(katastr Smržov a Hubíles) Závěr - do příštího zasedání 
obecního zastupitelstva mohou podat všichni občané Smržova 
i Hubílesa i své návrhy na změnu územního plánu a tyto 
návrhy budou projednány.

 4) Byla podána stížnost na havarijní stav vozovky mezi Smržovem 
a Smiřicemi, občané seznámeni se stanovisky dotčených 
orgánů. Bylo navrženo stav vozovky medializovat v tisku 
v případě, že nebude slíbena náprava.

 5) Byla projednána výpověď z nájmu prodejny potravin 
v Hubílese. 

  Do příštího zasedání se zastupitelé pokusí sehnat nového 
nájemce. Nájem za prodejnu je symbolický, 50,-Kč měsíčně.

 6) Účetnictví obce Smržov, které se provádí v obci Skalice, by 
se v letošním roce mělo zpracovávat na Obecním úřadě ve 
Smržově. 

 7) Projednán návrh na vybudování biocentra na potoce ve 
Smržově směrem ke Smiřicím, vodní plocha by měla být cca 
4000 m2, celková plocha biocentra cca 8000 m2. Bude jednáno 
s majiteli pozemků o odkoupení.

 

 8) Byla podána žádost o dotaci z programu Obnovy venkova 
na vybudování antukového hřiště v Hubílese, na opravu 
antukových hřišť ve Smržově a na opravu zbrojnice ve 
Smržově.

 9) Po jednání s Hygienou Hradec Králové byli přítomní 
seznámeni s požadavky na úpravu sociálního zařízení 
v restauraci u koupaliště ve Smržově. (omyvatelné stěny 
a zateplení)

 10) Úřední deska Obce Smržov má adresu na internetu:
  www.urednidesky.cz/smrzov

 11) Velké množství zájemců o stavební parcely v Obci Smržov

 12) Pokácení lip a prořezání zdravých lip u kapličky ve Smržově 
provedla odborná firma.

 13) Seznámení s činností Mikroregionu Černilovsko (zakoupení 
křovinořezu, internet pro veřejnost , štěpkovač)

 14) V letošním roce by měla proběhnout oprava čekárny ve 
Smržově, výměna dopravního značení, vybudování nových 
chodníků v nové zástavbě ve Smržově, oprava zbrojnice ve 
Smržově, vybudování nového antukového hřiště v Hubílese 
a oprava antukových hřišť ve Smržově.            

Ing. Josef Kupka

 Nejdůležitější body projednané na 
zasedání zastupitelstva

OBEC VÝRAVA

 Zastupitelstvo obce schválilo v rámci Programu obnovy venkova 
na rok 2006 obsahující tyto akce: „Oprava chodníků“ a „Oprava 
veřejného osvětlení“. Na tyto akce budou podány žádosti o dotace 
z POV na rok 2006.

 
Divadelní okénko

 Nezasvěcení se možná zeptají - divadlo? U nás v Černilově? Ano, 
je to tak. Dřívější divadelní scéna v sokolovně zase září novotou - 
nové pódium, horizont i opona. Již v loňském roce jsme se pokoušeli 
oživit divadelní život i v těch polních podmínkách. Teď je to díky 
vstřícnosti Obecního úřadu v Černilově paráda!
 V čase předvánočním jste mohli navštívit dvě představení. 4. prosince 
nás přijeli pobavit herci ochotnického souboru Symposion z Třebechovic 
pod Erebem se svou komedií „Otcové se rodí ve skříních“. Diváci, kteří 
přišli, určitě nelitovali a dobře se bavili.
 11. prosince 2005 se představili malí herci z našeho divadelního 
kroužku už se svou třetí pohádkou „Od písmenek k pohádkám“. Pro 
děti byla připravena také „Mikulášská nadílka“, samozřejmě přišel 
čert, Mikuláš i anděl. Na tuto nadílku finančně přispěl Obecní úřad 
v Černilově. Děkujeme.

A teď k protagonistům pohádky „Od písmenek k pohádkám“:
 Veronika Nováková -  písmenko A
 Adéla Kotyzová -  písmenko Ž
 Anna Zubrová -  Popelka, vypravěč, loupežník
 Aneta Horáčková -  macecha, dědek, kohout
 Denisa Matušková -  Ježibaba, kočka
 Kateřina Hofmanová -  holoubek, myška, koza
 Nikola Hembalová -  dcera, vnučka, loupežník
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 Romana Svobodová -  holoubek, babka
 Jan Mikyska -  pejsek, loupežník
 Roman Mikolášek -  princ, loupežník
 Jana Hofmanová -  klaun, režie, kostýmy
 Helena Pešavová -  klaun, režie, úprava textu
 Lenka Javůrková -  kulisy, návrh scény

 Děkujeme také pí. Novákové za zapůjčení kostýmů, 
p. Blažíčkovi za krásné stromky, p. K. Šimkové za ušití 
některých kostýmů a L. a L. Pešavovým za pomoc při 
přípravě scény.

Za divadelní nadšence Mgr. Jana Hofmanová 

Lyžák
 Náš lyžařský výcvik začal dne 21.ledna. Všichni již natěšení jsme 
byli vyhnáni na kopec a zařazeni do skupin. Potom jsme si všichni 
v klidu vybalili a došli na večeři. To jsme však ještě nevěděli, co nás 
v příštím týdnu čeká. 
 Každý den ráno v sedm budíček, snídaně a hurá na svah. 
Odpoledne po lyžování jsme vždy dostali asi hodinu volna, poté byl 
společenský večer. Všichni jsme se bavili a to, že jsme byli smícháni 
s 8.třídou, jsme ani nevěděli. Po večeři byla ještě chvíle volna a pak 
večerka. Večerka byla trochu brzy, protože, uznejte sami, ve čtvrt na 
deset, to je pro sedmáky brzy. Jinak ale žádné jiné výhrady nebyly. 
 Celkově si myslím, že jsme se na lyžáku naučili nejen lyžovat, 
ale poznali jsme také nové kamarády a hlavně jsme se všichni dobře 
bavili.

Ondra Šrámek

Výcvik na svahu
 Přicházeli jsme na svah v 9.00 - 10.00 (záleželo na počasí 
a teplotě.) Svah byl od naší chaty pouhých ani ne 50 metrů, takže 
nás nebolely nožky a dívky nemusely mít problémy s tím, že to je 
moc daleko. Pod svahem nám paní učitelky zakoupily tikety a už 

 
Lyžařský výcvik Jedlová 21. - 28.1.2006

 očima dětí

jsme frčeli nahoru. Tam jsme si dali rozcvičku na prokrvení, aby nám 
nebyla zima. Když jsme se rozcvičili, paní učitelka nám dovolila 
jednu až dvě volné jízdy. 
 Náš výcvik vypadal tak, že jsme dělali krůček po krůčku až do 
takové úrovně, že nám paní učitelka řekla, že jsme se to naučili. Po 
dobré práci jsme si mohli zajít na nějaký ten čaj a paní učitelky si 
mohly udělat čas na poklidné kafíčko.

Jára Pavel
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Lyžák
 Myslím, že lyžařský výcvik je o poznání lidí, jací jsou i mimo 
školu a samozřejmě také o tom, naučit se lépe lyžovat. Tam, kde jsem 
byla já, to bylo super. 
 Každý den jsme měli společenský večer, kde jsme hráli spoustu her 
a taky jsme se i víc poznali. Letos 7.třídy jely dohromady s osmou třídou. 
Mysleli jsme, že jsou strašný, ale při tom týdnu jsme se tak poznali, že 
jsme byli nejlepší kamarádi. Když jsme tam byli my, probíhal zrovna 
„Šediváčkův long“ (psí závody). Trať vedla i přes sjezdovku, kde jsme 
jezdili i my, takže jsme viděli ty krásný sáně se psy. 
 Každý, koho lyžák čeká, by tam měl jet, protože si tam užijete 
spoustu legrace jak na lyžích, tak i mimo ně. Moc se mi tam líbilo 
a jela bych tam znovu.

Verča Lovasová  

 
Internet klub v Černilově

� V prosinci jsme uspořádali akci „Vytvoř si 
svůj fotokalendář na rok 2006“.  Zájemci si 
z vlastních fotografií vytvořili v programu 
Zoner Photo Studio kalendář, který si 
vytiskli na barevné tiskárně. Tímto dárkem 
možná udělali radost svým blízkým pod 
stromečkem.

� Pro ty, kteří zatoužili proniknout do tajů digitální techniky, jsme 
uspořádali „Kurz digitální fotografie“. Profesionální lektor na 
téma dig. fotografie PaeDr Zdeněk Kober z HK je na čtyřech 
sobotních dvouhodinových lekcích seznámil s používáním 
digitálního fotoaparátu, zpracováním, úpravou a tiskem fotek 
v programu Zoner Photo Studio 7. 

• V lednu a únoru uspořádala naše škola v počítačové učebně 
další kolo bezplatného kurzu pro veřejnost „Základy práce na 
počítači“. Tím se podařilo uspokojit čtvrtou a pátou „partu“ těch, 
kteří projevili o kurz zájem.

„Přijďte si i vy zakouzlit s digitální fotografií!“

„V Internet klubu je často plno“

• Čerstvou akcí klubu je soutěž o nejlepší digitální fotografii na 
témata Zimní příroda a Reportáž z rodinného života. Sešla se 
velice slibná dílka, která v těchto dnech hodnotí odborná porota.

• Na návrh samotných žáků uvažujeme o uspořádání herní „pařby“ 
po síti, organizaci ponecháme na nich samých, samozřejmě s naší 
laskavou cenzurou.

• Na březen chystáme trochu „podvádět“ na počítačích a vytvořit 
pomocí SW produktů firmy Zoner Aprílovou fotomontáž. 

• V červnu se můžete těšit na výstavu fotografií z akcí školy, kterou 
uspořádáme spolu se žáky.

Kurz digitální fotografie.

• Kromě těchto speciálních akcí funguje klub 7 hodin týdně mimo 
vyučování jako prostor pro přípravu žáků do školy zábavnou 
formou na počítačích, kde se mohou setkávat se svými spolužáky, 
rozvíjet své zájmy, hledat informace na internetu. To vše pod 
odborným dozorem učitelů školy.

• Činnost Internet klubu můžete sledovat též na stránkách obce 
www.cernilov.cz.

Mgr. Dana Hoffmannová

 
Prázdniny dětí z Polska

 Již šest let trvají  naše kontakty s polskými Harcery. Poslední 
lednový týden k nám přijelo 20 dětí z Rudy Slezské,která se nachází 
nedaleko Katowic.Od neděle měli připravený program v naší škole 
a podnikali i výlety (ZOO Dvůr Králové, aqua park v Hradci, 
bowling…). Také se byli podívat, jak se u nás učí. Hodiny se jim 
líbily, protože u nich výuka probíhá většinou jednotvárně (ostatně 
o tom se přesvědčíme my v květnu). Největší zájem byl o český jazyk. 
V úterý odpoledne jsme společně sportovali v naší tělocvičně.Dali 
jsme si fotbálek, vybíjenou,basket i florbal. Nehrálo se o medaile, ale 
o radost ze hry. Byla i velká legrace. Ve středu jsme měli společnou 
diskotéku a když jsme se nejvíce seznámili, tak ve čtvrtek odjížděli 
do Prahy, kde zůstali až do konce týdne. V Praze se podívali po 
našich památkách, navštívili technické muzeum,Národní muzeum, 
bludiště na Petříně, Pražský hrad a Zlatou uličku, pěkný výhled na 
noční Prahu měli ze Žižkovské věže a aby té kultury nebylo moc, tak 
jsme se byli také svézt na bobové dráze. Domů se jim moc nechtělo, 
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Hlásí se vám 7. B ze studia Černé hory

 Blížil se konec kalendářního roku a tak jsme si řekli,že bychom 
si mohli udělat nějakou exkurzi. Jenomže kam? A hle, slovo dalo 
slovo a nápad byl na světě.K realizaci  nám pak pomohl Petr Bohata.
Vzal nás do prostor, kam se obyčejně  nesmí (a už to, že jsme 
tam, kam se nesmí, v nás vzbuzovalo touhu poznat nepoznané). 
Každý jsme si představoval nahrávací studio,vysílací studio atd 
asi jinak. Překvapilo nás, jaké to byly malé místnosti, že jsme se 
tam stěží naskládali. Velkým zážitkem bylo pro nás zúčastnit se 
živého vysílání. Ti nejodvážnější si také vyzkoušeli zpěv a máme 
i autentickou nahrávku. Prostě bylo to super. Bylo dobré vidět, 
jak se takové vysílání tvoří a kolik lidí se podílí na celodenním 
kolotoči zpráv a hudby. Kdoví, třeba z nás bude jednou nějaká 
moderátorka a nebo bude další hudební kanál v režii někoho z nás. 
Teď už víme, jak se to dělá ….

Žáci 7.B

 
Z mateřské školy v Černilově

 Ve čtvrtek 16. února se naše mateřská škola proměnila v pohádkový 
svět plný princezen, princů, vodníků, víl a dalších kouzelných bytostí 
a zvířátek.

 Celému veselí samozřejmě předcházela pečlivá příprava 
p. učitelek, dětí i maminek. Děti pomáhaly p. učitelkám s přípravou 
výzdoby, poznávaly při tom barvy, tvary, odstíny. Z dětských 
šaten se na nás smáli klauni, zhotovení z tradičních i netradičních 
materiálů. Zde měly děti možnost procvičit si jemnou motoriku 
(trhání, stříhání, sestavování, lepení …)
 Děti se pokoušely o ztvárnění svých pocitů při poslechu nových 
básniček a písní.
 Těšení a vyprávění nebralo konce. A den „ D „ ? Byl plný pohody, 
písní, soutěží a tance. Radostné oči dětí nám prozradily, jak je krásný 
a veselý den, a že není špatné chviličku nebýt Jirka, Honzík, Anička 
ale čertík, vodník a kočička.
 Myslím, že jsme všichni prožili jeden z krásných dnů.

Králíčková I.

 
Z mateřské školy v Číbuzi

 Poslední měsíc v roce je pro děti obdobím očekávání příchodu 
nejkrásnějších svátků ,,Vánoc“. Dětem jsme se snažili tuto dobu 
čekání zpříjemnit pořádanými akcemi v mateřské škole.

 Nastal čas příprav na vystoupení pro rodiče. Společně s dětmi 
jsme nazdobili vánoční stromeček a celou mateřskou školu obrázky, 
které vytvořily děti při pracovních a výtvarných činnostech. 
Nacvičovali jsme vystoupení, vyráběli dárky a vánoční přání pro 
rodiče. Konečně nastal slavnostní den, který jsme zahájili tím, 
že dopoledne děti našly pod  stromečkem vánoční dárky. Děti si 
s radostí dárky rozbalily a holčičky si vyzkoušely, jak se jim bude 
jezdit s kočárkem, a chlapci se pustili do stavění dráhy s vláčky. 
Potom si děti prohlédly ostatní hračky, které dostaly, stavebnice, 
korálky na navlékání, hry, knihy a auta. Odpoledne jsme ve školce 

takovou malou náplastí jim byl ještě jeden týden volna, který v Polsku 
mají (na rozdíl od nás mají  prázdniny 14 dní). Už jsme si domluvili 
program na náš květnový výjezd k nim, těšíme se na hodiny polštiny 
a na školu, která má 3000 dětí a je největší v Evropě.

Petra Kulhánková

 Do mateřské školy přijel pan J. Jung s hudební loutkovou 
pohádkou s názvem ,,Tři prasátka“. Děti po celou dobu pohádku 
pozorně poslouchaly a společně měly možnost si v průběhu 
pohádky zazpívat známé lidové písničky. Děti měly také příležitost 
si prohlédnout a seznámit se s názvy hudebních nástrojů jako je 
například mandolína, hoboj, klarinet a jiné.
 Po skončení pohádky si děti mohly samy vyzkoušet, jak se loutky 
vodí a pohybují. Už teď se všichni těšíme, až nás pan J. Jung opět 
navštíví s další pěknou pohádkou.
 Jednoho prosincového dne 
u nás zazvonil zvonek a zařinčely 
řetězy a děti hned vytušily, 
že k nám přišel na návštěvu 
,,Mikuláš s čertem“. Čerta 
jsme nechali postávat v pozadí 
u dveří, aby nám nevystrašil 
naše nejmladší děti. Mikuláš 
si přívětivým a laskavým hla-
sem po chvilce získal přízeň 
u většiny dětí. Společně jsme 
zazpívali písničku pro čerta 
,,Čerti v pekle“ a pro Mikuláše 
písničku ,,Mikuláši, Mikuláši“. 
Děti zpívaly a přednášely sa-
mostatně a nenašel se nikdo, 
kdo by se nezapojil. Nakonec si děti zvykly i na přítomnost čerta a našli se 
i odvážlivci, kteří si k němu chodili pro mikulášskou nadílku. Rozloučili 
jsme se s nimi se slovy, aby na nás příští rok nezapomněli a přišli se na 
nás do naší mateřské školy opět podívat.
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K zamyšlení
ZDRAVÍ - NEJCENNĚJŠÍ POKLAD

Náš fejeton ….

 Otevřeme-li denní tisk, hned na začátku se dočítáme o předvolebním 
boji, který se rozpoutává před volbami, které nás letos čekají. Zajímají 
nás zprávy o našem zdravotnictví a o souboji ministra zdravotnictví 
s pojišťovnami, lékárnami a lékaři. Jak by také ne, když zdraví je pro 
člověka nejcennějším pokladem, a není pochyb o tom, že obavy mají 
hlavně důchodci, které překvapilo nejen stáří, ale i choroby, které stáří   
provázejí.
 Ale já nechci psát o politice a problémech parlamentu a vlády, 
ale chci se podívat na problém zdraví trochu jinak a docela 
i romanticky.
 V roce 1942 jsem nastoupil jako mladý učitel do Obecné školy 
ve Výravě. Každou chvíli přišel do školy žák se zavázanou rukou, 
opuchlou tváří, kterou způsobil bolavý zub. Když jsem se dětí ptal, kdo 
je ošetřil, odpovídaly: „Pan Duben“ Brzy jsem ho poznal. Statný muž, 
klidný, rozvážný, rozšafný … . Dozvěděl jsem se o něm, že sloužil 
ještě v rakouské armádě, byl účastníkem první světové války - vždy 
jako zdravotník. Ve válce viděl jistě mnoho bolesti, utrpení, ochotně 

přivítali rodiče, příbuzné a známé, kteří se na nás přišli podívat. 
Vystoupení zahájily všechny děti s programem na téma ,,Podzim“, 
při kterém děti předvedly básničky a písničky s pohybem. Starší děti 
si připravily dramatizaci pohádky ,,Zvířátka a domeček“, ve které 
si společně zazpívaly a zatancovaly. Na závěr děti předaly rodičům 
dárky a přání, která pro ně vyrobily. Vystoupení se zdařilo a všichni 
přítomní odměnili děti potleskem.  
 Předvánoční čas v mateřské škole nám uběhl velmi rychle, ale 
zanechal v nás mnoho krásných zážitků a vzpomínek.

Kerhartová Lenka, MŠ Číbuz 

 
Knihovna v Lejšovce

 Knihovna získala novou řadu zajímavých 
knih. Jejich seznam je na obecní nástěnce. Služeb 
knihovny využívají a mohou využít i obyvatelé 
z jiných obcí. K dispozici je též internet zdarma. To 
každou sobotu od 15.00 do 17.00 hod.

 
Blýská se Základní škole Librantice

na lepší časy ?

 Zatím to vypadá, že asi moc ne. Ve středu 18.1.2006 proběhl 
na naší škole zápis dětí do 1. tříd a ukázal pokračování dalších 
hubených let. Již po čtvrté za sebou se nám nepodařilo zapsat více 
jak čtyři děti. Celkový počet dětí se  tedy z vrcholu školního roku 
2002/2003, kdy školu navštěvovalo 34 žáků, dále propadá na počet 
19 žáků, kteří  nastoupí do nového školního roku 2006/2007.    
 Dá se říci, že nad vodou  školu drží také přízeň rodičů z okolních 
obcí (Černilov, Slatina, Libníkovice, Vysoký Újezd , Jeníkovice). 
Přestože pro tyto obce nejsme spádová škola, rodiče dali přednost před 
plnými třídami velkých škol,  klidnému prostředí a individuálnímu 
přístupu u nás ve škole.
 Jestli školu zachrání o něco početnější další ročníky 
budoucích školáků a nebo plánovaná výstavba rodinných domků 
„U Zvoničky“, ukáže teprve čas. Určitě to ale bude chtít hodně 
shovívavosti a podpory příštího zastupitelstva obce Librantice.

Mgr. Pavel Kubíček, ředitel školy

CO MÍNÍ EMBRYA
O NÁSLEDUJÍCÍM ŽIVOTĚ ?

 V břiše těhotné ženy se ocitla tři embrya. Jedno 
z nich byl malý věřící, druhé malý pochybovač 
a třetí malý skeptik.
 Malý pochybovač se zeptal: „Věříte vlastně 
v život po porodu?“ Malý věřící: „Ano, samo-
zřejmě, je přece zcela zjevné, že život po porodu 
existuje. Náš život tady tu je jenom proto, abychom 

rostli a připravili se na život po porodu, abychom byla dost silní na to, 
co nás čeká.“ Malý skeptik: „To je blbost, žádný život po porodu přece 
neexistuje. Jak by měl vlastně takový život vůbec vypadat?“
 Malý věřící: „Ani já to nevím přesně. Ale určitě tam bude 
mnohem více světla než tady. A možná, že dokonce budeme jíst ústy 
a běhat a...“ Malý skeptik na to: „To je úplný nesmysl. Běhat, to přece 
nejde. A jíst ústy, to je úplně směšná představa. Máme přece pupeční 
šňůru, která nás živí. A mimo to je nemožné, aby existoval život po 
porodu, protože pupeční šňůra je krátká už teď.“ Malý věřící: „Určitě 
je to možné. Jen bude všechno kolem trochu jinak, než jak jsme tady 
zvyklí.“ Malý skeptik: „Vždyť se ještě nikdy nikdo zpoza porodu 
nevrátil. Porodem prostě život končí. A vůbec, život je jedno velké 
trápení v temnu.
 Malý věřící: „Připouštím, že přesně nevím, jak bude život po 
porodu vypadat. Ale v každém případě pak uvidíme maminku a ona 
se o nás postará.“ Malý skeptik: „Máma?!? Ty věříš na mámu? A kde 
má jako být?“ Malý věřící: „Vždyť je tu všude kolem nás. Jsme 
a žijeme v ní, prostřednictvím ní. Bez ní vůbec nemůžeme existovat.“ 
Malý skeptik: „To je pěkná hloupost! Z nějaké mámy jsem neviděl 
ještě ani kousíček, takže je jasné, že nemůže existovat.“ Malý věřící: 
„Někdy, když jsme úplně zticha, můžeš zaslechnout, jak zpívá. Nebo 
cítit, jak hladí náš svět. Pevně věřím tomu, že náš skutečný život 
začne až potom!“

 (Podle časopisu YOU, 3/2002, převzato z internetu)

pomáhal zraněným. Válku přežil, odložil vojenský mundúr, vrátil se do 
rodné obce a stal se z něho chalupník. Ale na vědomosti, které získal 
na vojně nezapomněl. K lékaři bylo daleko a tak občané obce při svých 
bolestech hledali pomoc a útočiště u pana Dubna. Ten ošetřil ránu, 
vytrhl bolavý zub, poradil. Pan Duben se stal živou legendou obce.
 A čas se samozřejmě nezastaví, léta ubíhala a pan Duben už 
dlouhá léta odpočívá na výravském hřbitově. Ale lidé, hlavně ti staří, 
na něho stále vděčně vzpomínají. Mnozí se možná nad  mými řádky 
pousmějí ….
 Ale pan Duben nepotřeboval nápady a rady ministra zdravotnictví, 
neplatila mu žádná pojišťovna, on konal všechno naprasto nezištně 
za pouhé : „Pozdrav Pán Bůh“. Rodí se ještě dnes takoví lidé ?

Miroslav Kudyvejs

Zaujalo nás
SOKOLSKÝ PLES V ČERNILOVĚ

 13. ledna 2006 přivítaly prostory místní sokolovny hosty prvního 
letošního plesu v Černilově. V sále, který připravili členové výboru, 
Sokola a pracovníci OÚ, hrála k tanci hudební skupina Hektor. 
O hladové a žíznivé tanečníky se výborně starali manželé Hrubí 
z Výravy se svým personálem.
 Celý večer proběhl v pohodové náladě a spokojení hosté nešetřili 
chválou. Bohatá tombola, příjemná hudba, dobré jídlo a milá obsluha 
přispěly ke zdárnému průběhu celé akce.
 Děkujeme všem, kteří se zasloužili o zdařilý průběh sokolského 
plesu, jež se do této budovy vrátil po více než třiceti letech.
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 Poděkování patří rovněž všem firmám, soukromým podnikatelům, 
členům Sokola a ostatním, kteří přispěli do bohaté tomboly.
 Těšíme se na další ples černilovských Sokolů v roce 2007 
a přejeme všem pořadatelům akcí v naší sokolovně mnoho úspěchů.
 Zároveň srdečně zveme všechny děti a jejich rodiče na divadelní 
pohádku v podání černilovského dětského dramatického kroužku 
a následný dětský karneval 27.5.2006 v sokolovně.

Výbor Sokola

MILÉ PŘEKVAPENÍ …
 Byli jsme mile překvapeni, když jsme četli pozvání do sokolského 
plesu, který se konal 13.ledna v místní sokolovně, která byla postavena 
po první světové válce obětavostí členů. Proto také v čele sálu nad 
jevištěm byl nápis „ Vlastní silou“.
 Léta ubíhala, přišly doby dobré i zlé a na budově se také zapsal 
zub času. Péčí dnešního výboru a za pomoci obecního úřadu byla 
budova opravena a předána veřejnosti k užívání sportovců a ke 
konání společenských zábav. Sokolský ples, který se vydařil, je toho 
dokladem. Věříme, že sálu využijí i další místní organizace.
 Za staré příslušníky Sokola děkuje

MK

ČERNILOVSKÉ VÁNOČNÍ
 OHLÉDNUTÍ

 V pátek 16. prosince se sokolovna v Černilově 
zaplnila dětmi z mateřské školy se svými 
učitelkami a rodiči. Koncert malých zpěváčků, 
který se uskutečnil, zahájil výstavu betlémů, kterou 

pořádala kulturní komise. Při zakončení, v neděli, se konal koncert 
sboru z kostela sv. Štěpána pod vedením Vojtěcha Šůstka a zpěváků 
a muzikantů z Třebechovic, pod vedením Marie Dernerové. Při 
známých i méně známých koledách stavěly děti  betlém z kulis. 

 
Výstava betlémů

 Návštěvníci mohli během výstavy shlédnout šestatřicet 
různých betlémů, od papírových přes dřevěné a keramické až po 
krásně vypečené. Dík patří nejen všem, kteří byli ochotni svoje 
betlémy zapůjčit, ale také těm, kdo strávili svůj volný čas při 
jejich stavění.
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TRADIČNÍ ZPÍVÁNÍ U JESLIČEK 
S BETLÉMSKÝM SVĚTLEM 

 V pátek 23. prosince jsme se již 
tradičně sešli, tentokrát pro nepřízeň 
počasí v evengelickém kostele, na 
zpívání u živého betléma. Za zpěvu 
koled, které zpíval sbor z kostela sv. 
Štěpána, přítomné děti postavily betlém. 
Na závěr jsme si všichni společně 
zazpívali známé koledy a mnozí z nás si 
domů odnesli betlémské světlo.

Vojtěch Šůstek

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA
2006

 V sobotu 7. ledna požehnal P. Stanislav 
Jílek třem skupinám koledníků a jejich 
průvodcům, kteří se vydali na Tříkrálovou 
sbírku. Výtěžek letošní sbírky, konané Ob-
lastní charitou v Hradci Králové a okolních 
obcích, je určen na činnost a vybavení 
Poradny pro lidi v tísni v Hradci Králové, 
(která nabízí odborné sociální, právní 

a psychologické poradenství především obětem domácího násilí 
a trestných činů) a Domova pro matky s dětmi v Hradci Králové, 
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který poskytuje útočiště a pomoc maminkám s dětmi v obtížné 
životní situaci (ztráta bydlení, domácí násilí). Třetina výtěžku je 
určena na humanitární pomoc České katolické charity v zahraničí 
i v ČR a na další charitní projekty na pomoc lidem v nouzi.

OBLASTNÍ CHARITA HRADEC KRÁLOVÉ
děkuje všem dárcům

TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY 2006TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY 2006
kteří přispěli celkem 258 542,- Kč

v obci Černilov přispěli dárci
celkem 28 000,- Kč

Děkujeme i všem koledníkům, průvodcům, školám,
pracovníkům obecních úřadů a duchovním správcům

za pomoc a za čas, které sbírce věnovali.

 
Děkujeme ….

 Mile jsme byli překvapeni, když na Tři krále nás navštívili 
tři králové a podle staré tradice se s námi rozloučili s Vánocemi, 
zazpívali nám starou koledu a popřáli do nového roku. Stará tradice, 
která už pomalu zanikla a velmi obětaví lidé v čele s paní Marií 
Kupkovou - Javůrkovou ji zase přivedli k životu. Díky patří i dětem, 
které po vesnici chodily a koledu zpívaly.
 A dvojnásob jsme byli mile překvapeni, když jsme se dočetli, že děti 
vykoledovaly v obci 28 tisíc korun, které budou předány potřebným 
a trpícím lidem. V přepočtu na jednoho obyvatele to bylo nejvíce 
v našem okrese. Jak je vidět i naši občané pochopili smysl koledy.
 Každý národ by měl ctít staré zvyky a obyčeje a zachovávat je.
 Věříme že s malými koledníky se setkáme i v roce příštím a že 
naši koledníci se objeví s pomlázkami i o Velikonocích.

Za vděčné občany
MK

SVĚŽÍ ČERNILOVŠTÍ DŮCHODCI
 Už koncem roku 2005 se začalo plánovat, že by se mělo něco udělat 
pro místní důchodce. 19.1.2006 se poprvé sešli černilovští a újezdští 
důchodci v myslivecké klubovně u Myšků v Černilově. Byla to jakási 
ustavujíci schůka volného sdružení důchodců, které sice nemá žádnou 
oficiální hlavičku, ale o to větší chuť něco podnikat, sejít se a pobavit. 
Nápad něco takového uskutečnit měla Jana Hušková za vydatné podpory 
Jany Pavlíkové. Obě dvě obětavě obešly všechny důchodce v Černilově 
i ve Výravě a všechny osobně pozvaly. Na první schůzku přišlo přes 
30 lidí, a to i přes velkou nepřízeň počasí. Přišly převážně ženy a jako 
ozdoba pouze tři muži. Bylo připraveno pohoštění, příjemně vytopeno 

FOTOREPORTÁŽ Z LIBRANTIC

Vítání občánků
a výstava na základní škole

a vůbec důchodce čekalo velice milé a příjemné prostředí, za což patří 
oběma Janám poděkování. Posedělo se asi tři hodinky. Všichni přítomní 
se jednohlasně dohodli, že se budou scházet jednou za 14 dní, vždy každé 
druhé úterý. Hned se také naplánovaly další akce. Při druhé schůzce se 
opět jenom plánovalo. Třetí setkání už bylo při harmonice, na kterou 
zahrál pan Jiří Krepindl z Věkoš. To už se sešlo přes 40 důchodců, 
takže účast je čím dál větší. Přišlo už dokonce 6 mužů. Všichni si 
společně zazpívali, dokonce se i tančilo. V přestávkách se vyprávěly 
vtipy a vůbec nálada byla báječná. Některé účastnice to pojmuly jako 
kloboukové odpoledne a přišly v nejrůznějších kreacích vlastnoručně 
ozdobených kloboučků. Hrálo se, zpívalo a tančilo až do večera. Dál je 
naplánována oslava MDŽ a jako další akce promítání obecní filmové 
kroniky, což přislíbil pan Vl. Prokeš. Ještě se chystá výlet na Moravu 
do hospůdky u Surfu v Blansku, kde zpívají oblíbení a známí zpěváci 
Vašek a Eva. Jistě budou následovat další akce, protože o nápady není 
nouze. Naši důchodci jsou taky plni elánu a chuti do života a nezbývá, 
než jim popřát hodně zdaru, ale hlavně hodně zdraví.

M.L.
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KULTURNÍ ŽIVOT V LIBŘICÍCH
 Kulturní komise obce Libřice uspořádala 3. února obecní ples, 
na kterém se bavilo okolo 120 místních občanů spolu se svými 
přáteli téměř až do ranních hodin. Ples se vydařil, nálada byla veselá. 
Za rodiči nezaostaly ani malé děti, které se zúčastnily dětského 
karnevalu. Ten je pro ně pořádán vždy v neděli po obecním plese. 
Díky štědrosti sponzorů se dostalo s dárečkem na každé zúčastněné 
dítě. Již při příchodu malý účastník karnevalu dostal pitíčko, sušenku 
a Kinder vajíčko. Rej 66 dětí  za hudebního doprovodu D.J. Michala 
Dugase řídila za vydatné pomoci dalších dobrovolných organizátorek 
paní Horčičková. Princezny, berušky, vodníčkové, maková panenka, 
čertíci, malé čarodějničky, lékař, kuchtička, myšičky, piráti, ale 
i smrtka, mistr popravčí nebo šašek, Červená Karkulka, Pipi 
punčocha, pošťák, údržbář, lvíček, kocourek, tygřík, pocestný, 
kašpárek, indián, kominíček či čertice se proháněli sálem hostince 
U Špatenků. Opravdu se bylo na co dívat a porota měla těžkou 
úlohu vybrat ty nejhezčí masky. Děti se mimo tancování předvedly 
v soutěži kreslení, v nafukování balónků, zpívání nebo recitování 
básniček. Jejich šikovnost a i odvaha byla vždy odměněna nějakou 
pozorností. Organizátorům byl odměnou pohled na rozzářená očička 
těch nejmenších a na spokojené tváře těch větších a jejich rodičů. 
Všichni společně se už těšíme na další ročník karnevalu. Předtím ale 
ještě zveme všechny děti na dětský den, který bude pořádán koncem 
velkých prázdnin na hřišti SK Slavia Libřice.

Za kulturní komisi Jiří Budinský

OBECNÍ PLES VE SKALICI
 Dne 4. 2. 2006 pořádala Obec Skalice svůj ples 
v krásně vyzdobeném sále Dvorany ve Smiřicích. 
Každoročně občany sváží a zase rozváží autobus, který 
zajišťuje firma pana Pařízka ze Starého Plesu. Výtěžek 
plesu obec každoročně věnuje Fakultní nemocnici 
dětskému onkologickému oddělení v Hradci Králové. 
Většina sponzorů proto formou věcných nebo peněžních 

 Obecní úřad Smržov - tak jako v letech minulých - umožnil v roce 
2005 důchodcům ze Smržova a Hubílesa dva poznávací zájezdy, za 
něž děkujeme.
 Dne 13. července jsme navštívili Galerii antického umění  
v Hostinném  a Jánské Lázně. Lanovkou jsme vyjeli na Černou Horu, 
kde pršelo jen se lilo. Nepřízeň počasí napravil oběd v restauraci 
v Antulovicích. Posíleni jsme odcestovali do Dvora Králové do 
zoologické zahrady. Počasí se umoudřilo a každý si podle svých sil 
prohlížel „Afriku uprostřed Evropy“ pěšky, vláčkem či autobusem.
 O zážitky jsme se vzájemně podělili v hospůdce v Choustnikově 
Hradišti, kde jsme povečeřeli.
 Druhý výlet se uskutečnil 21. září do Kunštátu. Navštívili 
jsme jeskyni Rudka, kde jsou v pískovcové skále vytesané sochy 
samoukem Stanislavem Rolínkem. Výletníci nejvíce obdivovali 
svatého Václava na koni v životní velikosti a reliéfy  Blanických 
rytířů. Ze sochy presidenta Masaryka zbyly po 2. světové válce jen 
pískovcové boty. Masaryk se nelíbil nacistům. V 50. letech byli 

POZNÁVACÍ ZÁJEZDY
VE SMRŽOVĚ

darů ráda přispěje. Podařilo se z těchto darů vytvořit 216 výherních 
cen. Všichni účastníci plesu s nadšením kupovali losy,  a ten kdo měl 
štěstí, si nesl domů ovoce, dorty, květiny, dětské oblečení, mouku, 
obilí, cukroví, dárková balení, uzeninu, automobilová mazadla, 
kabelku, živého ptáka, prostěradlo a peřiny, popelnici  i becherovku 
a ještě mnoho dalších výher. K tanci  hrála oblíbená skupina Saturn, 
která rovněž  finančně přispěla dobré věci. Ples se vydařil a touto 
cestou děkujeme paní Jiřině Bělohoubkové, která všechny sponzory 
vyzvala a pak osobně od nich vyzvedla jejich dary. Krásné bylo 
také předtančení orientálních tanců, které předvedla břišní tanečnice 
oblečená v růžovém a bílém. Ještě jednou děkujeme všem, kteří svůj 
příspěvek věnovali nemocným dětem. Těšíme se, že se zase v příštím 
roce sejdeme na plese.

Eva Ornstová - místostarostka
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zničeni trpaslíci - jako kýč se nelíbili komunistům. Dnes je vše 
obehnáno plotem - pískovcové sochy se líbí zlodějům.
 V zámku v Lysicích jsme prohlíželi bohatě zařízené interiéry, 
prošli si empírovou zahradou a přilehlým, terasami členěným parkem. 
V Lysicích byl oběd. Dalším cílem našeho poznávání byl  rozsáhlý 
komplex chodeb a domů - krápníkové jeskyně Sloupsko - Šošůvské, 
s propastí 80 m hlubokou. Zde jsme si porovnali neporovnatelné 
-  jeskyně které vyzdobil člověk a jeskyně jež vytvořila příroda. 
Ve Sloupu jsme se podívali do chrámu P. Marie Sedmibolestné. 35 
unavených, ale uspokojených důchodců zhodnotilo výlet u dobré 
večeře v restauraci v Ostřetíně.
 Všem přejeme do roku 2006 pevné zdraví a mnoho hezkých 
zážitků při poznávání krás naší vlasti.

Za „přípravný výbor“ Bohumila  Binarová
Josef  Fikr, Josef Řehák, Jaroslav Vít

PS: Má-li někdo nápad, kam se letos podívat, řekněte jej prosím, 
některému z výše jmenovaných pořadatelů.

 14. 1. se konal tradiční Obecní ples ve Staré hospodě. K příjemné 
náladě přispěla hudební skupina „Kapky“. Ke všeobecné spokojenosti 
se tančilo až do ranních hodin.

KULTURNÍ ŽIVOT VE VÝRAVĚ

Obecní ples ve Staré hospodě

 V sobotu 11. února pořádal Sbor dobrovolných hasičů ve Výravě 
svůj tradiční ples. K tanci hrála hudební skupina „Dynamic“. Pro 
zpestření programu vystoupil taneční pár, který předvedl několik 
soutěžních tanců. Spokojení tanečníci se rozešli až v ranních hodinách.

Hasičský ples ve Výravě

 V letošním roce uplyne právě deset let  od kolaudace prvního 
biocentra s vodní komponentou v okrese Hradec Králové, které bylo 
realizováno v rámci komplexních pozemkových úprav.
 Po ustanovení Pozemkového úřadu v Hradci Králové v roce 
1991 bylo prvním úkolem rozběhnout restituce. Navrácený majetek 
vlastníkům pozemků na Hradecku v brzké době vyvolal další potřebu, 
která byla vyjádřena i legislativně zákonem o pozemkových úřadech 
a pozemkových úpravách.

DESETILETÁ FREŠLE

honě o výměře 200ha. Situování biocentra právě sem se reálně opíralo 
o poznatky získané ze studia historických pramenů.
 Před ukončením pozemkových úprav v roce 2001 byla pozemková 
držba  ve velmi dobré situaci, proto bylo navrženo a schváleno také 
zřízení ochranného pásma /lesního typu/ kolem biocentra Frešle. Byl 
zohledněn i stav zamokření pozemků z porušených starých drenáží. 
Ke dnešnímu dni čítá tedy celková výměra 10 ha. 

 Mezi prvními, kteří pochopili a uchopili nové směry v ze-
mědělství, byli vlastníci pozemků v Libranticích. Obecní zastu-
pitelstvo, pracovitý Sbor zástupců vlastníků pozemků a většina 
vlastníků zemědělské půdy v katastru byla schopna rychle zúročit 
zákonné možnosti a zajistit přísun státních investic do svého 
území. Pozemkový úřad zajistil zpracování dokumentace, finanční 
prostředky, vybral stavební firmu a v září roku 1994 zahájil stavbu.
 Biocentrum o výměře necelých 5 ha zahrnovalo 2,5 ha vodní 
plochy a 3 ha doprovodné zeleně. To vše bylo umístěno projektantem 
v lokalitě, kde místní zemědělské družstvo hospodařilo na sloučeném 

Ze života spolků
FOTBALOVÁ ZIMA V ČERNILOVĚ

 Tak jak je letní přestávka mezi starou a novou 
sezónou velmi krátká pro přípravu, zimní 
přestávka je pro každého příznivce nekonečně 
dlouhá. A ještě delší je pro aktivní hráče, 
které v této době straší především nabírání 
fyzické kondice. Všechna naše mužstva se 
pilně připravují na jarní odvety, které by díky 
fotbalovému mistrovství světy měly začít již 

poslední březnový víkend (pokud počasí dovolí). Elévové a žáci se 
připravují především v tělocvičně černilovské školy. Ta je bohužel 
pro nácvik fotbalových dovedností naprosto nedostatečná. Hrou 
v hale se mladí fotbalisté učí být neustále ve hře a v malém prostoru 
toto nacvičit  nelze. Proto využíváme i tělocvičnu Základní školy ve 
Smiřicích. Mladší kategorie absolvují i halové turnaje. když mladším 
elévům Radka Imlaufa se podařilo jeden turnaj vyhrát.
 Základ zvláště úvodu zimní přípravy spočívá u dorostu i dospělých 
v nabírání fyzické kondice. Přístup hráčů A-mužstva je velmi dobrý, 
v B-mužstvu bohužel trénují spíše starší hráči. V dorostu trénují 
poctivě ti, kteří nemají s fyzickou kondicí problémy. Trenéři dorostu 
David Šolc a Jaroslav Pokrupa připravili pro své svěřence stejně jako 
loni soustředění na chatě Panorama v Deštném v Orlických horách. 
Bohužel se ho zúčastnilo pouze deset svěřenců. Ti ale odvedli kvalitní 

 Potěšitelná skutečnost, že se biocentrum stalo opravdovým 
centrem života v zemědělské krajině, je patrná na první pohled po 
shlédnutí prosperujících stromů a keřů, bohatého vodního života 
a pohybu živočichů jak drobných, tak lovných. Podotýkám, že ani 
ptactvo nemusel nikdo uměle vypouštět, tažní i zpěvní ptáci si zde 
našli trvalý nebo i dočasný domov.
 Biocentrum by ale neplnilo své všechny funkce, kdyby neskýtalo 
radost a potěšení z hezkého kousku přírody i lidem. Frešle proto 
nezůstala osamoceným dílem na poli zvelebování krajiny. O tom 
svědčí další biocentra v Mikroregionu Černilovsko i v dalších 
místech okresu Hradec Králové. Ale o jejich historii až příště.

Pro časopis Mikroregionu Černilovsko napsala
V. Dohnalová  22. 2. 2006
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práci na běžkách i v tělocvičně a po dobu soustředění nebyl žádný 
větší problém Při úmorné dřině zbyl čas na různé vtípky a hecování. 
A-mužstvo hraje řadu přípravných utkání, když využívá umělých 
hracích ploch v Hradci Králové, Rychnově  a Letohradě. Změny 
v kádru jsou samozřejmě v řešení a většinou se dopracovávají těsně 
před začátkem sezóny. Jistotou je pouze odchod Daniela Pleskota 
zpět do Libřic, odkud se vrací zpět Martin Novák mladší.
 Doplnění kádrů všech mužstev, řešení otázek obsazení tre-
nérských a funkcionářských postů u jednotlivých mužstev je úkol 
pro výbor oddílu, který nadále pracuje ve složení: Petr Šrámek, 
Josef Šolc, Václav Šrámek, Miloš Rychtařík, Radovan Matoušek, 
Petr Kollátor a Jiří Šrámek. V zimní přestávce je také nutno doladit 
termínovou listinu. Její poslední verze je připojena, o případných 
změnách budeme naše fanoušky včas informovat.

Josef Šolc

 Jako koncem každého roku jsme v prosinci na 
výroční členské schůzi bilancovali naši činnost 
v roce 2005. 
 V loňském roce jsme pokračovali v nové tradici, 
ukázce činnosti zásahové jednotky, lezeckého 
družstva, družstva žen a soutěže pro děti u příležitosti 
svátku svatého Floriána. Součástí ukázek byla 
i výstava hasičské techniky, HZS Hradce Králové 

ve statické ukázce předvedl nový protichemický kontejner. Na ukázkách 
se podílela zdravotní záchranná služba z Hradce Králové. Za zmínku 
stojí zejména ukázka lezeckého družstva, která simulovala záchranu 
zraněného z výšek, hašení automobilu a sportovní útok žen. Večer 
následovalo přátelské posezení členů sboru a hostů. V současnosti jsou 
v plném průběhu práce na přípravě dalšího ročníku, který bude letos 
spojen s oslavou 125 let od založení sboru. Všichni jste srdečně zváni. 
 Každoroční sběr železa je i nadále jednou z hlavních příjmových 
položek sboru, výtěžek je použit na zdokonalení výstroje, výzbroje 
a činnost sboru. Všem lidem, kteří podporují naši činnost, tímto ještě 
jednou děkujeme. Další již tradiční činností je den otevřených dveří 
pro místní školku. Děti se seznámí s naší technikou a odnesou si 
malý pamlsek, akce je již tradičně dobře hodnocena jak ze strany dětí 
tak i jejich učitelek. 
 Zásahová jednotka zasahovala v jedenácti případech. První akce 
byl zásah dne 8.1.2005 u požár osobního auta na silnici Libřice-
Smržov, poslední byl požár maringotky ve Smržově dne 20.12.2005. 
Dále jednotka zasahovala při požáru slámy v černilovské Orlovně, 
požár komína Černilov, dva zásahy byli při čerpání vody v Černilově, 
požáry stohů slámy v Libníkovicích, Výravě a Sendražicích, technický 
zásah při úniku plynu v Bukovině, nebo na spadlé střeše v Černilově. 

HASIČI V ČERNILOVĚ

Přehled utkání družstev FK Černilov - jaro 2006
aktualizováno 11. 2. 2006

Přímo u zásahů členové odpracovali 156,5 hodiny. Do toho se ovšem 
nepočítají hodiny odpracované po návratu ze zásahů, to je ošetření 
techniky a výstroje, příprava techniky na další výjezd, výcvik a povinná 
cyklická školení. Nejdelší zásah byl požár stohu v Libníkovicích, 
který trval 9 hodin a zúčastnilo se ho deset členů jednotky. Vzhledem 
k dlouhým dojezdovým dobám hasičského záchranného sboru v Hradci 
Králové jsme u většiny požárů zasahovali jako první.
 Požární asistenci jsme zajišťovali na TRUCK Festu a Tuning 
párty na hradeckém letišti. Na žádost hasičů ze Sendražic zde 
proběhla ukázka vyprošťování z automobilu v rámci jejich okrskové 
soutěže. Ve Skalici byla statická ukázka naší techniky v rámci akce 
místního sboru.
 Zásahová jednotka se školí pravidelně každý pátek a má třináct 
členů, ale školení jsou přístupná i pro ostatní členy. Již tradičně mělo 
největší účast školení o první pomoci. Lezecké družstvo má navíc 
samostatnou přípravu, která mimo jiné zahrnuje i týdenní soustředění 
na skalách s výcvikem zaměřeným na vyprošťování a evakuace osob ve 
výškách a volné hloubky. Ženy chodí pravidelně trénovat požární sport.
 Ale vše není tak jednoduché jak se zdá, přes velkou podporu obce 
se potýkáme s finančními problémy pro zásahovou jednotku, zde jsou 
nedostatky ve vybavenosti osobní výstroje, potřeba přetlakových 
dýchacích přístrojů, které zajišťují vyšší stupeň ochrany zasahujících 
hasičů, praní a sušení oděvních součástek a personální obsazení 
dopolední směny.
 Letos se díky pochopení obecního zastupitelsta provede výměna 
vrat v hasičárně, která mají svá nejlepší léta za sebou, budou 
nahrazeny novými s nižší tepelnou ztrátou a zjednoduší manipulaci 
při výjezdech. Doufáme, že se výměna podaří do oslav 125 let 
založení sboru.
Sbor má šedesát devět členů, z toho je jedenáct žen. Nelze říci že 
každý se podílí na činnosti sboru stejně, ale většina členů vykonává 
činnost dle svých schopností a možností. 
 Závěrem chce výbor hasičů poděkovat všem členům, jejich 
rodinným příslušníkům, přátelům a Obecnímu zastupitelstvu Černilo-
va za jejich spolupráci a podporu, bez které by činnost našeho sboru 
v takovémto rozsahu nebyla možná.

Milan Šípek

 Myslivecké sdružení Černilov - Újezd pro-
jednalo na členské schůzi 10. 2. přípravu výroční 
členské schůze, kterou uspořádá 4. 3. tradičně 
v restauraci Jiřího Šulce. Výbor sdružení při-
pravuje podrobnou zprávu o činnosti v roce 
2005 a s výsledky své činnosti seznámí občany 
v příštím čísle našeho časopisu.

 Dnes bychom vás rádi seznámili s akcemi, které plánujeme na letošní 
rok 2006. Bude to úzká spolupráce s obecním úřadem v oblasti ekologie 
a péče o zeleň, v oblasti chovu zvěře s Honebním společenstvem 
Černilov, spolupráce s místními zemědělskými podniky.

MYSLIVECKÉ HALALI
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 V červnu - „Měsíci myslivosti“ - plánujeme společenskou akci, 
před ukončením školního roku tradiční rybářské závody mládeže 
v Kaltouze. Budeme pokračovat i ve sportovní střelbě „Memoriálem 
Stanislava Nejmana“ - závodem členů o stříbrný putovní pohár 
a „Memoriálem Jaroslava Vrbenského“, veřejným závodem družstev.
 V minulém roce jsme provedli pod vedením V. Cejnara 
rekonstrukci našeho mysliveckého domu - zřídili jsme útulnou 
klubovnu, kuchyň, vybudovali sociální zařízení.
 Náš myslivecký dům propůjčujeme „Klubu důchodců“, který byl 
v Černilově zřízen z iniciativy paní Jany Huškové a který připravuje 
pro důchodce i ostatní zájemce zajímavý program.
 Tradiční byly i myslivecké plesy, které chceme již v roce 
2008 obnovit v rekonstruované sokolovně. Svou činnost na videu 
zachycujeme ve spolupráci s obecním úřadem - Vl. Prokešem 
a budeme pravidelně přispívat a informovat v místním Zpravodaji. 
Jak je vidět, nechceme se věnovat pouze činnosti myslivecké, ale 
obohatit v obci i život kulturní a společenský.

M. Kudyvejs

 V loňském roce jsme otetovali 180 králíků přes okres a v klubech 
130 králíků. Okroužkovali jsme 160 kusů holubů přes okres 
a v klubech 70 kusů holubů. Na tento rok 2006 je v ZO Černilov 
přihlášeno 21 chovatelů. Z toho 3 mladí chovatelé a 2 členové, kteří 
nemají žádná chovná zvířata.

Chovatelé mají nahlášeno těchto pár desítek chovných zvířat: 

 Slepice velké 85 ks 5 chovatelů

 Králíci 202 ks 17 chovatelů
   a z toho 4 chovatelé jsou v klubech 

 Holubi okrasní 74 ks 4 chovatelé

 Holubi poštovní 44 ks 2 chovatelé
   a oba jsou registrováni v klubech 

 Ovce 20 ks  2 chovatelé

 Okrasné ptactvo  50 ks 2 chovatelé 

 Psi 3 ks 2 chovatelé

 Jak počet chovatelů, tak počet chovných zvířat se každým rokem 
mění díky stále větší zálibě v chování zvířat. Na výstavách v roce 2005 
se prezentovali chovatelé výbornými úspěchy oceněnými čestnými 
cenami a poháry. Na krajskou výstavu, která se konala v přilehlých 
prostorách Gayerových kasáren, se vybírala chovná zvířata na 
dvou výstavách, a to na výstavě v Novém Bydžově a v Nedělištich. 
Tyto výstavy byly hojně obeslány, ale při špatné komunikaci mezi 
okresním výborem a chovateli byli nakonec vybráni chovatelé Hájek 
Lukáš a Veselý Jan. Oba chovatelé soutěžili jako mladí chovatelé. Při 
velké konkurenci obsadil Veselý Jan, který chová Nč, 3. místo a získal 
diplom s medailí a Lukáš Hájek, který chová Čč, zvítězit v této 
kategorii a odnesl si pohár za 1. místo. Vzhledem k tomu, že výstava 
byla v prostorách Gajerových kasáren v HK bylo nutné, aby každá 
organizace pomohla při zajištění výstavy. I přes konání dožínek byla 
návštěvnost velmi slabá a to se odrazilo na finanční stránce výstavy. 
Přesto byl pořádán večer v Hustiřanech, na kterém se sešli chovatelé, 
kteří vypomohli při zajištění nebo pořádání krajské výstavy.
 Další úspěšnou výstavou byla okresní výstava v Třebechovicích, 
kde jsme získali pěkné 2. místo jen o pár bodů za prvními 
Třebechovicemi a 3. místo obsadila ZO Plačice. O čtvrté a páté 
místo se podělily organizace Třebechovice B a ZO Neděliště. Na této 
výstavě dosáhl vyborných úspěchů Filipi Ladislav, který získal pohár 
za 1. místo za kolekci kralíků Bo, který dosáhl 379,5 bodů a tedy jistě 
zvítězil. Dalšího výborného umístění dosáhl Hofman Ondřej, který 
obdržel pohár za nejlepšího mladého chovatele s králíky Vč.

ZPRÁVA O ČINNOSTI
ZO ČSCH ČERNILOV

Výstavy, kde se naši chovatelé zviditelnili, byly výstavy v Týništi 
nad Orlicí, Novém Bydžově, Plačících a také v Táboře, kde se 
uskutečnila národní výstava králíků v tamnějším areálu zemědělské 
školy. Na těchto výstavách získali chovatelé několik čestných cen.
 Před dvěma týdny se uskutečnila klubová výstava králíků 
masných plemen v chovatelském areálu v Holicích. Na této výstavě 
vystavovali chovatelé ing. Javůrek Stanislav a Hájek Antonín. 
Ing. Javůrek Stanislav získal pohár za nejlepšího samce výstavy, 
který byl ohodnocen 97 body. Dále získal pohár za 3. nejlepší samici 
králíků Nb a čestnou cenu za kolekci těchto králíků. Na této výstavě 
bylo vystaveno kolem 300 králíků Nb, takže konkurence byla velmi 
velká. Jen je škoda, že tento chovatel nevystavuje na okresních 
výstavách, kde by se svými králíky mohl pomoci k celkovému 
umístění v předních pozicích. Rád bych poděkoval chovatelům 
a členům ZO Čemilov za propagaci naší organizace a popřál všem 
chovatelům hodně chovatelských úspěchů v roce 2006.

Za ZO Černilov A. Hájek

 Tuto sezónu jsme začali výhrou nad North Star 
Severka Hradec Králové na soupeřově terči 4 : 14 
a i další zápasy se nám vydařily. A tak po devíti 
zápasech jsme byli na prvním místě tabulky bez 
ztráty bodu. První prohra nás čekala v Cerekvici 
s Fousáčena Na hrádku u nich doma a to 11 : 7 a tak 

jsme byli druzí. Z dalších pěti zápasů do konce první poloviny sezóny 
jsme tři vyhráli, jednou uhráli remizu a jednou prohráli zápas, a tak 
po první polovině sezóny jsme skončili na druhém místě se stejným 
počtem 37 bodů s Fousáčema Na hrádku Cerekvice.
 V ligové přestávce se někteří naši hráči zúčastnili Vánočního 
turnaje v Ruseku a několika dalších turnajů jak jednotlivců tak 
i dvojic zároveň s hráči z Bumbálky Rusek.
 Čekal nás také Český pohár, který jsme zahájili zápasem 
s třetiligovým FCC Librantice, nad kterými jsme vyhráli 10 : 3 
a postoupili do druhého kola. V druhém kole jsme vyhráli nad přebor 
hrajícími Krásnicemi 10 : 2, ale nakonec nás ve třetím kole z poháru 
vyřadila Rychtářka II z Věkoš hrající na prvním místě přeboru. Škoda, 
že jsme je podcenili, mohli jsme si zahrát alespoň ještě jedno kolo.
 V druhé polovině sezóny jsme odehráli zatím tři zápasy, z toho 
dva vítězně, proti Severce a DC U Kocoura, to vše doma a prohráli 
venku v nekuřáckém prostředí na hřišti ve Stěžerách proti Kačůdům. 
Ale i tak jsme zůstali na druhém místě tabulky. 
 Na konci roku skončil také další ročník MegaTouru a někteří z nás 
se probojovali do finále, které se konalo druhý prosincový víkend 
v Trutnově. Naše malá výprava, sestávající se z našich hráčů Havla 
Martina, Holuba Miroslava, Hrubého Pavla, Klose Pavla, Vojnara 
Stanislava a z Bumbálky Šupčíka Jaroslava, vyrazila již o sedmé 
ráno do místa konání. Přivítal nás sál plný lidí a terčů (řádově 800 lidí 
a 90 terčů) a také známé tváře z našeho hracího místa i odjinud. Po 
nezbytném usazení a zaregistrování se začalo hrát. Ve velkém finále 
se umístil nejlépe Jarda Šupčík na 37 místě, další byli Standa Vojnar 
102., Martin Havel 174., Míra Holub 207., Pavel Klos 301. a Pavel 
Hrubý 372. Kdo chtěl tak se přihlásil i do Malého finále. Umístili 
se takto: Míra Holub 10. a Pavel Klos 150. Po skončení a dlouhém 
předávání cen jsme kolem čtvrté ráno odjížděli domů.
 Letos se u nás bude konat MegaTour také a tak se již teď na 
hojnou účast tak jako loni docela těšíme. Pokud vše dobře dopadne 
tak 15.března začínáme.
 Skončil nám také turnaj o Velký pohár Hojda arény. Potřetí zvítězil 
Láďa Hofman z Bumbálky. Napínavé to bylo však již honcem října, 
kdy se hrálo 5. kolo a naději na získání poháru měl Jarda Šupčík, ale 
Láďa vyhrál, takže bylo vyrovnáno. Na dalších místech se celkově 
po šesti kolech umístili Šupčík 2., Holub Míra 3., Kousal Zdeněk 4. 
a Orct Robert na pátém místě.

ŠIPKY V ÚJEZDĚ
Sezóna 2005/2006
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 A jedna věc nakonec. Kromě našich sponzorů se s námi o naše 
výhry a někdy i porážky dělí paní Jaroslava Prokešová, která 
doposud nechyběla skoro na žádném našem zápase. Pomáhá nám se 
zápisem, vozí některé hráče na zápasy a dodává morální podporu při 
hře. Takže, Jaruš díky.

HUP

 V letošním roce to bude již 3 roky od založení 1. 
FK Újezd.Tým vznikl v létě roku 2003, kdy jsme 
se po vítězství na turnaji v Jezbinách přihlásili do 
oficiální soutěže (2. C. třídy), kterou pořádá Unie 
fotbalových amatérů HK. Malá kopaná podléhá 
pravidlům futsalu s mírnými úpravami počet hráčů 

4+1 (tj. čtyři hráči v poli a brankář), ale všechny utkání se odehrávají na 
venkovních hřištích s umělým povrchem.První ročník jsme tak všechny 
utkání odehráli v Hradci Králové, ale v následujícím ročníku se většina 
utkání přesunula na nově vybudované hřiště ve Smiřicích. 
 Pro většinu hráčů to byla premiérová sezóna v tomto sportu, i když 
většina hráčů v té době hrála kopanou (v Černilově nebo Libřicích), 
malá kopaná pro ně byla nová zkušenost.V úvodu jsme dvakrát, a to 
s velkým rozdílem, prohráli s daleko zkušenějšími týmy (Hesprem „B“ 
a Kobrou Neděliště), ale v dalších zápasech jsme si vedli o poznání 
lépe a tak 6.místo (z 12-ti družstev) bylo zasloužené.
 Náš druhý ročník se nesl ve znamení změn odešli: F. Šiška, J. Čuda 
a R. Fibiger (MFK Černilov) a tak tým doplnil V. a M. Plíva, J. Korda, 
L. Šenk, P. Klos a na post náhradního brankáře přišel J. Kostolník.
V tomto roce jsme především v první polovině sezóny měli skvělé 
výsledky, ale přes naše velké úsilí jsme na konec skončili na 4. ne-
postupovém místě.
 Letošní sezóna (2005/06) začala úspěšnými letními turnaji: 
v Jeřicích jsme postoupili do osmifinále (24 týmů), v Dohalicích nás 
v osmifinále porazili Librantice, v Sendražicích jsme postoupili na 
úkor Černožic do čtvrtfinále a nejúspěšnější turnaj přišel na konec 
léta a to ve Skalici (na „Skalickém pekle“), kde jsme ve finále 
porazili Skaličku. Během turnajů se naše sestava ustálila v tomto 
složení: brankáři J. Bursa, J. Kostolník, obrana Hušek I., Korda J., 
Plíva M, Prokeš Z. a útok Hušek P., Plíva V., Vlk T. dále také v týmu 
pravidelně nastupují Klos P., Šenk L. V polovině letošní sezóny 
bohužel zaostáváme za očekáváním až na 6. místě, ale je před námi 
druhá polovina a tak věřme všichni, že vystoupáme o nějakou tu 
příčku výše.
 Závěrem bych chtěl poděkovat za všechny hráče především 
Obecnímu úřadu v Černilově, který nás v našem úsilí podpořil.

Ivan Hušek (vedoucí týmu)

MALÁ KOPANÁ V ÚJEZDĚ

SPORT V LEJŠOVCE

Turnaj ve stolním tenise

Sport v Lejšovce

 Úterý a čtvrtek je od 18.00 malotřídka vyhražena dívkám 
a ženám. Ty zde provozují pod vedením profesionální 
cvičitelky aerobik a kalanetiku. Účastní se též ženy ze 
Smržova a Libřic. Odpovědnou vedoucí cvičení je paní 

Monika Kindlová.
 Středa patří hráčům stolního tenisu. V pravidelném čase od 
18.00 do 20.30 jsou k dispozici dva stoly. Za pořádek zodpovídá 
ing. Václav Bartoň.
 Jednou za čtrnáct dní svádějí hokejisté líté 
zápasy na pronajatém ledě v Opočně. Jedná se 
o výběr mužů ze širokého okolí. Organizátorem je 
pan Martin Tláskal z Lejšovky.
 Přespolní zájemci o všechny tyto aktivity jsou 
vítáni.

Ing. Václav Bartoň

 V neděli 22. ledna uspořádal Sportovní klub Lejšovka turnaj ve 
stolním tenise, který byl určen lejšovákům a chalupářům bez rozdílu 
kategorií. V mrazivém nedělním ránu se dostavilo jenom sedm 
sportovců. V útulném prostředí bývalé malotřídky se brzy rozehřáli  
hrou na dvou tenisových stolech. Systémem hry „každý s každým“ 
se tenisté dobrali následného pořadí: Martin Jílek, Ivo Kovačevitý, 
Václav Bartoň, David Kindl, Václav Kulhánek ml., Jaroslav Kašpar 
st. a Monika Kindlová. Doufejme, že tato akce přiláká více zájemců 
a stane se tradiční.

 13. ledna 2006 se konala výroční členská schůze TJ Librantice 
a to netradičně na kuželně v Třebechovicích p. O. Po zhodnocení 
loňského roku a plánů na rok letošní (např. turnaj v nohejbalu 
a volejbalu) se všichni zapojili do hry mužů proti ženám. Mezi ženami 
bylo hodně zkušených kuželkářek, které jezdí hrát pravidelně každou 
středu pro svou radost a zábavu. To se také odrazilo ve výsledku. Po 
napínavém a téměř vyrovnaném boji ženy zvítězily.

VÝROČNÍ ČLENSKÁ SCHŮZE
TJ LIBRANTICE

 Sbor dobrovolných hasičů ve Výravě hodnotil svou 
činnost za uplynulý rok v polovině prosince, kdy se 
členstvo sešlo u příležitosti výroční valné hromady. 
Její program má  vždy poněkud slavnostní charakter, 
vánoční svátky jsou již za dveřmi ruku v ruce Silvestr 
i Nový rok. I tentokrát se výroční jednání uskutečnilo 
v příjemném prostředí Hospody U Hrubých, jejíž 
prostory slouží hasičům jako taková malá „síň slávy“, 

OHLÉDNUTÍ VÝRAVSKÝCH HASIČŮ 
ZA ROKEM 2005
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jsou zde k vidění poháry za výborná umístnění z hasičských soutěží 
a není jich jen několik, ale dnes už celá řada. První z doby před 20ti 
lety, soutěží se sbor v novodobější historii začal zúčastňovat před 
40ti lety, převážně to byly soutěže okrskové, někdy okresní. Výroční 
jednání řídil a první část hlavní zprávy přednesl Václav Šípek, 
prvním rokem starostou sboru (předtím 15 let velitelem), druhou 
část přednesl Jan Konečný, také velitelem prvním rokem. Účast byla 
dobrá, přišli hlavně mladí, což je jistě potěšitelný jev. Téměř každým 
rokem má někdo z členů nějaké jubileum, sbor na ně nezapomíná, 
tentokrát obdržel stužku Za věrnost 20 let Jiří Fabián a čestné uznání 
k 50tým narozeninám Irena Beznosková a Jiří Hájek, k 60tým Josef 
Treksa. Zástupci vyšších hasičských orgánů a to náměstek okresního 
Sdružení hasičů Čech Moravy a Slezka Jiří Košťál z Černožic a 
jednatel okrsku Václav Slezák z Libníkovic, odcházeli spokojeni.
 Vraťme se však na začátek roku 2005. Život někdy přináší méně 
radostné chvíle, chvíle smutné. Hned v prvních lednových dnech 
opustil sbor Olda Knittel, přítel a kamarád, dobrý člověk. Těžko se 
sním loučili i zástupci sboru.
 V únoru se v místní Staré hospodě konal hasičský bál již tradiční 
a tradičně na dobré úrovni ke spokojenosti přítomných , k tanci i 
poslechu jim tentokrát hrála hudební skupina Dynamic. V dřívějších 
letech to byla skupina Kapky. Sbor pořádáním bálu přispívá ke 
kulturnímu dění v obci. Hasiči podporují i letní dětský den a to jak 
při organizaci, tak i finančně. Totéž se týká Tera Cupu, když hasiči 
zajišťují především závěr této oblíbené akce a to neméně oblíbenou 
akcí což je posezení u opékaného prasátka.
 Zdálo by se, že hasiči mají zájem jen o zábavu, ale není tomu tak, 
dovedou přiložit ruku k dílu, když je třeba. V jarních měsících to bylo 
čištění nádrže na horním konci obce. Také sběr železného šrotu i papíru 
byl proveden. V podzimních měsících úklid na hřbitově a také u pomníku 
padlých. Dosti času zabere údržba hasičské techniky v akceschopnosti, 
děje se tak souběžně s přípravou na soutěže. Byla provedena kontrola 
hydrantů po obci. Spolupráce s obecním úřadem se daří.
 Účast v soutěžích. Nejdříve soutěže organizované Sdružením 
hasičů, které jsou postupové. Okrsková v Lejšovce: 1. a 2. místo. 
Okresní v Hradci Králové v požárním sportu v plném rozsahu (útok, 
štafeta, 100m): 2. místo a postup. Krajská v Dobrušce: 9. místo. 

Další účast a umístění v pohárových soutěžích:

Březhrad Memoriál Mirka Pekárka: 4. místo.
Trnov pohár starosty SDH:                           diskvalifikace.
Vlkov Vlkovská ulička: 5. místo.
Černčice  pohár starosty: 1. místo.
Velichovky pohárová soutěž: 5. místo.
Bílý Újezd noční soutěž: 13. místo.
Hořiněves pohár starosty: 6. místo.
Jásenná Jásenský pohár: 1. místo.
Velichovky pohárová soutěž: 1. místo.
Meziměstí  O pohár starosty města: 4. místo.
Dubenec noční soutěž: 3. místo.
Holohlavy Pohár starosty OSH HK: 4. místo.
Černožice pohárová soutěž: 1. místo.
Jezbiny pohárová soutěž: 2. místo.
Široký Důl u Poličky VŘSR: 74. místo.

 Celkem 18 soutěží 18x (plný počet) startoval Samek Václav, 
17x Konečný Jan, Beznosek Jiří, 15x Hynek Martin, 13x Králík 
Kamil (2 místo v okresní soutěži na 100m), 12x Mecner Michal, 
11x Hrubý Jan, 9x Souček Jan, 7x Rybín Jaroslav, 3x Hejcman 
Jaroslav, Rybín Vladimír, 2x Blažek Josef, Šípek Václav, Štandera 
Radek a 1x Zilvar Roman. V rámci přípravy na další soutěžní 
činnost se byli Jan Konečný a Kamil Králík podívat na mistrovství 
Evropy v požárním sportu v Ostravě. Účast v soutěžích přináší 
mladým určité sportovní vyžití, téměř pravidelné doplňování 
členské základny, do jisté míry je vhodně nahrazován či doplňován 
klasický hasičský výcvik.
 Tolik ze života výravských hasičů, kteří Vás milí čtenáři 
Zpravodaje obcí Mikroregionu Černilovsko srdečně zdraví a těší se 
nashledanou na nějaké hasičské akci, při ohni raději ne, tam platí to 
dnes už historické rčení: „Vlasti zdar - ohni zmar“.

kronikář SDH Výrava
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Přijďte se podívat

OSLAVY SVÁTKU SV. FLORIANA V ČERNILOVĚ
Sbor dobrovolných hasičů Černilov zve občany

při příležitosti oslavu 125 let trvání sboru dobrovolných hasičů 
v Černilově a III. ročník oslav svátku

svatého Floriana, v sobotu 13. května 2006 od 8 hodin
k hasičské zbrojnici v Černilově.

Program oslav:
zahájení - průvod obcí

okrsková soutěž v požárním útoku mužů a žen
statická ukázka historické a současné požární techniky, 
zdravotní záchranné služby, policie a speciální vojenské 

zdravotní techniky - soutěže pro děti

Na Vaši účast se těší Vaši hasiči. Občerstvení zajištěno. 
Podrobný program oslav bude upřesněn

na obecních vývěskách a místním hlášením.

DĚTSKÝ KARNEVAL S POHÁDKOVÝM 
PŘEDSTAVENÍM

Srdečně zveme všechny děti a jejich rodiče na divadelní 
pohádku v podání černilovského dětského dramatického kroužku 

a následný dětský karneval 27. 5. 2006 v sokolovně.

 Roku 1893, kdy požádal o udělení koncese černilovský rodák 
Václav Jindra (* 1861), stála už řadu let na místě staré krčmy moderní 
budova. Při projednávání žádosti nemělo zastupitelstvo žádné námitky: 
„Místnosti jsou způsobilé ku provozování živnosti hostinské“. V sále 
hostince čp. 122 také probíhaly taneční kurzy a v letech 1902 - 1922 zde 
pravidelně hrával dramatický odbor Katolické národní jednoty. Během 
tanečních zábav byli všichni černilovští hostinští povinni umístit na 
zřetelné místo výstražní tabulku zakazující přístup školní mládeži 
a „nad dodržením přístupu pečlivě bdíti“ (1896). Do chudinského 
fondu platili tzv. hudebné (řádově několik zlatých, resp. korun ročně).
 Ještě za časů starého mocnářství se konala U Jindrů muzika tak 
slavná, že se hostinec málem zapsal do dějin kriminalistiky: „Neví se, 
kdo si tam s sebou přinesl elektrickou svítilničku a protože v ní došla 
baterie, dal tam novou a tu vypálenou hodil pod lavici, kde sedávala 
babská soudná stolice plná jedovatých hub. Bateriové svítilny byly 

Oprášeno z kronik

(část třetí, po roce 1893)

PO STOPÁCH
ČERNILOVSKÉ KRČMY

tenkrát téměř neznámou novinkou. Ráno tam tu baterii našli a byl 
z toho poprask, že se nějaký chlapík chtěl pomstít klevetivým bábám 
a nastražil tam na ně bombu. Zavolali k tomu vachmajstra Hejru, ten 
bombu nesmírně opatrně vytáhl a se vší obezřetností v ruce natažené co 
nejdál od těla ji nesl na Bzirkskomando do Hradce. Jak ho tam přivítali 
se nechlubil, ale po celé vsi měl ten starý Rakušák hodně ostudy 
a smíchu“ (vzpomínky Mir. Jandíka). Podle dobového tisku to byl sám 
neoblíbený páter Petrásek, který „měl takové vědomosti, že baterie 
z kapesní elektrické lucerničky považoval za pumy a strážmistra hnal 
s tím do Hradce“ (Hlasy venkova 1912, roč. 6, č. 40).  
     Koncem února 1916 bylo v tanečním sále ubytováno 100 ruských 
zajatců, povolaných na meliorační práce u Vodního družstva. K jejich 
stravování byla na dvoře vytvořena kuchyně a v hostinci měli ke 
střežení dva vojíny: „Jako šestiletý chlapec jsem bydlel blízko této 
budovy a sem mne denně zaváděla nejen dětská zvědavost a vůně 
kuchyně, ale především hlad. Pracovnice kuchyně, mezi nimiž si 
pamatuji vedoucí Marii Eliášovou (pozd. provdaná Levecová), 
vždy hladovějícím dětem něco podstrčily. Kdykoliv jdu kolem 
uvedeného hostince a podívám se na vstupní schody, vidím je jako 
tehdy obsazeny ruskými zajatci, kteří zde za klidných a teplých 
večerů zpívali nádherné ruské lidové písně doprovázené balalajkami. 
Dodnes si dvě z nich pamatuji. Občané stáli před domy a se zaujetím 
naslouchali překrásným melodiím“ (vzpomínky Bedř. Kareše). 
Zajatci byli slušní a pracovití lidé a obyvatelé Černilova je měli rádi 
pro jejich upřímnost a srdečnost. Po skončení války byli předáni 
vojenské správě a ještě v listopadu 1918 se vrátili do svých domovů. 
     V letech 1907 - 1909 se v Jindrově hostinci čepovalo průměrně 
210 hl piva, 10 hl „obyčejných“ a 67 l „jemných“ lihovin. V počtu 
spotřebovaného piva a kořalky mu tehdy konkuroval pouze hostinec 
Marie Havlasové v čp. 270. Roku 1911 byla v Černilově zavedena tzv. 
pivní dávka: „Každý, kdo přiveze pivo domů, jest povinen pod pokutou 
dávku povinnou zaplatiti. Hostinským se sleví při pivě 15 %, kořalce 
a víně 5 % na nedoměření a rozlití.“  Pan Kareš pamatuje ještě období, 
kdy se do hostince čp. 122 dováželo pivo ze smiřického pivovaru: 
„Sudové i lahvové pivo bylo dováženo na speciálním pivovarském 
voze s párem silných koní. Vstupní schody do hostince byly výškově 
vyrovnány podlahou, kterou měl kočí na voze. Asi od roku 1920 
dodával pivo do tohoto hostince pivovar z Hradce Králové. Přiváženo 
bylo nákladním autem, které mělo kola ještě potažena vrstvou gumy, 
bez pneumatik. Jeho řidičem byl Václav Felix z Librantic, bratranec 
mé matky. Tehdy byla auta ještě novinkou pro venkovského člověka.“ 

Hostinec U Jindrů na pohlednicích z dvacátých let 20. století. Na 
dolním snímku zleva: domek čp. 258 (v místech starého masného 
krámu), v pozadí katolický kostel s farou, škola, Voltrův statek 
čp. 269 a hostinec čp. 122.
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     Majiteli hostince byla podle všeho osudná právě vydatná 
spotřeba alkoholických nápojů. Roku 1919 podlehl zánětu jater 
a živnost převzala vdova Anna Jindrová. Od roku 1920 zde byl 
číšníkem její jediný syn, bývalý italský legionář Vojtěch Jindra 
(* 1895 † 1926). Z jeho podnětu byl u potoka na zahradě hostince 
zhotoven pěkný krytý kuželník s prostorným posezením: „Zde 
jsem jako malý kluk vydělával první korunky za stavění kuželek 
a vracení koulí zákazníkům“ (B. Kareš). Kuželky byly po první 
světové válce oblíbenou pánskou zábavou. Koulelo se nejdříve 
kamennými a později gumovými koulemi. Vojtěchu Jindrovi 
zkrátila život tuberkulóza a během druhé světové války činnost 
kuželníku zanikla. 
 Roku 1929 se do Černilova přestěhovala neteř paní Jindrové 
Marie Levecová a pomáhala jí při vedení hostince. Se svým manželem 
Ottokarem Levecem (dříve požárník v Praze) a devítiletým synem 
obývali dva pokoje proti tanečnímu sálu. Po třech letech Anna 
Jindrová pronajala živnost Janu Juštovi z Černilova a přestěhovala 
se do rodinného domku čp. 362 v sousedství hospody. Tu v červnu 
1935 prodala za 150.000 Kč a vyhradila si právo na čerpání vody 
a na pobírání renty ve výši 50 korun měsíčně. Později se odstěhovala 
k rodině své neteře Levecové do domku na Slezském Předměstí. 
 Nový majitel hostince Václav Kutík (* 1900 v Černilově čp. 226) 
obchodoval s textilem a byl vedoucím prodejny Tep ve Vamberku. 
Koncese k provozování hostinské a výčepní živnosti obsahovala 
následující oprávnění: přechovávati cizince, podávati pokrmy, kávu, 
čaj, čokoládu a jiné teplé nápoje a občerstvení, výčep piva a vína, 
míti dovolené hry. Ještě pestřejší a pro dnešního čtenáře téměř 
kuriozní byl výčet povinností:

 - podlahy hostinských místností buďte stále v dobrém stavu 
udržovány a dle potřeby myty

 - stěny a stropy hostinských místností buďte dle potřeby 
obíleny neb vymalovány takovou světlou barvou, která by 
častější obnovování umožňovala

 - železná kamna buďte opatřena plechovou zástěnou, aby hosté 
nebyli obtěžováni teplem sálavým

 - v místnostech hostinských buď vyvěšen zákaz plivání na zem 
a na snadno přístupných místech buďte postavena zdravotní 
plivátka, která buďte denně čištěna a desinfekčním roztokem 
plněna          

 - hostinský sklep buď náležitě větrán a aspoň jednou do roka 
vybílen neb vysířen

 - při používání pivního tlakostroje při výčepu piva…buď 
hleděno k tomu, aby trubka, kterou se čistý vzduch přivádí, 
byla ven vedena… Vyvedení vzduchové trubky nesmí se státi 
poblíž záchodů neb míst, kde jest vzduch nějakým způsobem 
znečištěn

 - sklenice buďte vyplachovány vždy čistou dosud neupotře-
benou vodou

 - hostinské místnosti…nesmějí býti používány za místnosti 
obytné. Vaření v hostinských místnostech, mimo kuchyň, jest 
zakázáno

 - při provozování živnosti nesmí býti k obsluze hostů používáno 
číšnic.

 Současně s udělením koncese byl novému majiteli schválen 
nájemce Vojtěch Růžička (* 1899  † 1975). Už ve dvacátých letech 
přišel jako svobodný do Černilova z Kácova nad Sázavou a za 
faráře Ungra spravoval rozlehlé farské hospodářství. Poté si pronajal 
hostinec v Chabeřicích u Zruče nad Sázavou a až roku 1935 se opět 
vrátil do Černilova. I za Růžičků se v hostinci pořádaly taneční 
zábavy včetně plesů Lidové strany. Na vzorně udržovaných parketách 
tanečního sálu se tančilo nejlépe v Černilově a obecné popularitě se 
těšil i sám hostinský a jeho paní. Vojtěch Růžička, vyučený pekař, se 
nikým nenechal vyvést z míry a vše řešil s noblesou a jeho manželka 
Františka vařila každou neděli vyhlášenou dršťkovou polévku, které 
odolal cestou z bohoslužby málokdo. 

 Roku 1951 propadlo veškeré jmění pana Kutíka Československému 
státu a v roce 1957 převzala hostinec Jednota, lidové spotřební družstvo 
v Hradci Králové. Ke změnám docházelo i u výčepního pultu: roku 
1952 byl Vojtěch Růžička vystřídán hostinským Rudolfem Bradáčem 
(* 1914). Tento rodilý Pražan se po osmi letech odstěhoval do Hradce 
a vedení podniku se nakrátko ujal Ladislav Veselovský. Roku 1963 
se v hostinci Jednoty „u Veselovských“ konala „II. okresní propagační 
výstava drůbeže, králíků a exotů“. Hostinský byl členem výstavního 
výboru a sám vystavoval svou nejlepší drůbež. Asi roku 1970 za jeho 
nástupce Ondřeje Brištenského pronajala  Jednota bývalý taneční sál 
výrobnímu družstvu Sněžka, které zde pak vyrábělo koženou galanterii 
a zaměstnávalo místní švadleny. Po roce 1989 se však zastavil 
nejen provoz tohoto náchodského družstva, ale skončila i staletá 
tradice horního hostince (jeho poslední nájemnicí byla snacha pana 
Brištenského Lenka). Roku 2003 byla dokončena demolice samotné 
budovy, staré téměř 130 let. Na oploceném pozemku, jehož vlastníkem 
je Jaroslav Horák z čp. 120, možná v budoucnu vyroste tenisový kurt. 

Použité prameny:
Katastrální úřad pro Královéhradecký kraj: 
pozemkové knihy a sbírka listin Černilov
SOkA Hradec Králové: 
fond Archiv obce Černilova, kn. 5, protokoly schůzí obecního 
zastupitelstva (1850 - 1897); kn. 7, protokoly schůzí obecního 
zastupitelstvo (1910 - 1925); kart. 4, živnostenské koncese (1885 - 
1935); kart. 11, korespondence (1850 - 1900); kart. 12, korespondence 
(1900 - 1915)  
fond Okresní úřad Hradec Králové, fasc. 15, sčítání lidu (1900); kart. 
1409, sčítání lidu (1921)
fond Soudobá dokumentace Černilova, kart. 1, průvodce II. okresní 
propagační výstavou… (1963), drobné archiválie - pozvánka na ples 
U Jindrů (1926) 
 Za cenné připomínky děkuji především Bedřichu Karešovi, který 
v únoru oslavil 95. narozeniny, a Josefu Šrámkovi

Martin Kareš

Hostinec čp. 122 na snímku z roku 1958

 Pro vaření dršťkových polévek měl právě hostinec pod kostelem 
sv. Štěpána výborné podmínky. Řezníci totiž pracovali od nepaměti 
v jeho těsné blízkosti a po zbourání masného krámu sekali maso 
a prodávali uzeniny přímo na chodbě hostince proti vstupním dveřím. 
Jejich řeznicko-uzenářský krámek měl podobu jakési dřevěné klece, 
latěmi ohrazeného a uzamykatelného prostoru. Už v 19. století 
zde provozoval živnost František Kadeřávek, který v porovnání 
s dalšími čtyřmi černilovskými řezníky vykazoval největší počet 
poraženého dobytka (roku 1909 šlo o 15 kusů „velkého“ a 36 kusů 
„drobného“). Porážku, dílnu i udírnu měl na dvoře v bývalé stodole 
a pro uskladňování masa mu sloužila lednice ve sklepě hostince. 
V přízemí obýval malou místnost vedle pokoje paní Jindrové a užíval 
tzv. černou kuchyň bez oken. Řezníka Kadeřávka vystřídal Josef 
Sedláček, který již prodával své pověstné párky a jaternice i poté, co 
se stal majitelem hostince Václav Kutík.
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v obci Lejšovka. Stav k roku 1992.

napsal: Zdislav Vrabec
Vydáno v roce 1995 u příležitosti oslav 100 let
Sboru hasičů v edici KALTOUZ.

Dům č.1
HOSPODA.
 Koncem 16. století krčma bez pole. V roce 1689 byl majitelem 
Miku1áš Barták,který ji koupil od Jana Jiráska. Vůbec prvním 
známým hostinským v Lejšovce byl Jakub Krčmář. Od roku 1702 
je hospoda v majetku a v označení „U Vejrochů“. Vystřídaly se tři 
generace a poslední Marii Vejrochové byla živnost znárodněna ve 
prospěch družstevní Jednoty. To již měla zajištěno nástupnictví 
rodinou Kutíka Karla a Aloisie. Sál byl postaven v roce 1922.  Časem 
přibývalo k hostinské živnosti polí na střední hospodářství.  Později 
byla pole roznajata. Do roku 1990 se vystřídalo v hostinci nejméně 
deset zaměstnanců, jako vedoucích provozoven Jednoty , většinou 
krátkodobě. Hospoda byla majiteli vrácena v roce 1990.  Synové Kutík 
Zdeněk (1922) a Jiří (1924). Přebírá Jiří, jeho dcera Marie (1949). Syn 
Jiří (1953) je ve Smržově, dcera Marie Eliášová v Novém Plese.

Dům č.2
 V roce 1689 žije v chalupě za hospodou poslední Václav Bek. 
Až za padesát let chalupu přebírá Václav Cejnar. Následuje jeho syn 
Josef, nato jeho syn Karel, pak Jan a poslední Cejnar v chalupě je 
Vác1av. Rod Součků do chalupy přichází z Černilova.  Josef Souček 
a Dorota, roz. Prokšova. Děti: Jan, Václav (odchází do čísla 5), Josef, 
Anežka ( do č. 60) a František (1899). který zůstal svobodný zde. 
Prodáno jako chalupa k rekreaci.

Dům č.3
 Spolu s dalším „gruntem“ nad hospodou to v roce 1588 byl 
dvorec Nejmanovský. Po třicetileté válce zůstal ještě řadu let 
pustý.  Rozděleno na dva díly a na prvním od roku 1670 hospodaří 
Jan Kovář. V r. 1713 přebírá syn Jiří, po něm se vystřídala jména 
Hanousek, Tyč a Hejcman. V roce 1847 postoupeno Hejcmanovu 
zeti Matěji Jirsákovi, po něm následuje jeho syn František Jirsák 
s rodinou. Pak usedlost kupuje Jan Fejtek. Následuje syn, také Jan, 
s ženou Kateřinou z Bohuslavic. Mají dvě dcery,Marii ( odchází do 
č.  47) a starší Františku, provdanou za Josefa Rezka z V1kova. Mají 
dvojčata Zdeňku, provd. Fišerovou do Jasenné a Josefa Rezka, který 
zůstává svobodný.

Dům č.4
 Po oddě1ení od „třílánového“ opuštěného gruntu Adama Nejmana 
převzal od roku 1689 rod Hejmanů.Následuje pět generací, z toho 
jen jednou křestní jméno jiné (Michal), jinak vždy Jan. Předposledni 
byli Jan Hejcman a Františka roz. Holečková z Jasenné. Děti Marie 
(1900), Anna (1902). Josefa. (1904 - svobodná), Antonie (1910), 
Anežka (1912). Syn Jan Hejcman (1909) s manželkou Marií roz. 
Tláskalovou mají dvě dcery.Marii provdanou Penglovou a Janu 
provdanou Slezákovou.

Dům č.5
 Chalupa, založená roku 1723. Vznikla zřejmě oddělením od čísla 
6,jehož majitelem byl v té době Jiří Fabián. K chalupě zůstalo pole 
jen za rybníkem a prvním uživatelem byl Pavel Fabián. Roku 1773 
to dědí jeho dcera Marie a zeť Jiří Hynek z čísla 12. Jejich syn Jiři 
cha1upu předává v r. 1858 Václavu Hynkovi, ten roku 1861 synu Janu 
Hynkovi. Ten s manželkou Annou roz.  Felixiovou z Čemilova jsou 
bez dětí a prodávají chalupu Václavu Součkovi z č. 2 (nar. 1896).
 Václav Souček s manželkou Hedvikou roz. Vojtěchovou mají 
dvojčata Květu a Bohuslava (1925). Další dcera Danuše Součková 
(1943) se vdala do čísla 33. Jejich otec si po ovdovění bere Irenu, 
jejíž rodiče Slymákovi z Bratislavy rovněž dožívají v této cha1upě. 

Po smrti Ireny Součkové dožila zde ještě její sestra Veronika 
Kalendová ze St. Plesu.
 Chalupu zdědila se svými sourozenci její dcera Jitka, která v ní 
prožila mládí. Vdala se do Čibuze a chalupu prodala. Koupil ji Jan 
Cisár, který ji však brzy prodal Jitce Balcarové.
Dům č.6
 Zahrada od dvorce Adama Nejmana s půllánem pozemků (tj. 2 
pruty asi 9 ha ) byla oddělena jěště dřív, než byl statek rozpůlen 
na dnešní č. 3 a 4. Od roku 1650 se střídají na tomto novém 
gruntě(pozdější č.6) jména sídelníků: Hlaváček, Pamánek, Kří-
žanovský, Fabián, Joneš, Kovář, Macek, Vlášek, Svatoň a opět 
Vlášek Jan a Marie z Výravy. V roce 1835 živnost přebírá 
Vláškových zeť Jan Konečný ,který se stal potom na dlouhou dobu 
představeným obce ( podle obecní pamětní knihy se říkalo v době,  
kdy byla obec pod správou Libřic-Almanach Lejšovky 1992. str.  
6). Tento rod přebírá v Lejšovce číslo 6 na dobu od r. 1830 až do 
dvacátých let tohoto století a to vždy se stejným jménem hospodáře 
- Jan Konečný - celkem čtyřikrát.Poslední, narozený 1916 se 
s rodiči přesídluje do Vlkova a hospodářstvi dávají v Lejšovce 
do nájmu. Bydleli tam mladé rodiny, než si našli stálé bydlení. Po 
založení  JZD usedlost zpustla.

Dům č.7
 Jeden z pěti nejstarších gruntů v Lejšovce. Prvním známým 
majitelem byli Krylové. V roce 1689 je však také na něm po třicetileté 
válce již druhé střídání a na dlouhou dobu 300 let se usazuje rod 
Jandíků. První Václav a pak následující generace s křestními jmény 
Jiři, Václav. Jiří, Václav, Jan. V roce 1866 se začíná majetek dělit nejen 
pozemky ,jako u všech statků, ale i sídlo,  takže Jandíkovi přecházejí 
na horní část, označenou novým číslem 43. Na spodním zbytku 
s méně polnostmi zůstává číslo 7. Část rodiny Jandíkovy přechází 
do nově vystavěné chalupy „na obci .č. 41. Vypadá to, že jedna větev 
Jandíkových měla při dělení dostat onen menší dí. na kterém se ocitla 
rodina Josefa Sedláčka.Šlo asi o švagra Josefa Jandíka (nar. 1832), 
který se v té době se ženou Annou a pěti dětmi přestěhoval do Ruska. 
Sedláčkovi opustili zmenšený grunt s kamennou bránou do humen. 
Na krátkou dobu se stal opět majetkem rodiny Jandíkovy, tentokrát 
z č. 41. Držiteli usedlosti č. 7 byli v té době na určitý čas i Ján a Marie 
Nyčovi, jejichž nákladem byl pro obec postaven na návsi křížek. 
Nakonec chalupu kupuje Václav Machek a jeho žena Anna, roz. 
Havlíková.  Měli 5 dětí a z nich nejstarší Josef si vzal Antonii, roz. 
Helerovou a vychovali celkem 6 dětí. Václav, Anna, Josef, Rudolf, 
Marie a Jan (narození od 1900 do 1914). Marie zůstala v Lejšovce 
a Josef se doma oženil s Emilií a odstěhovali se s dvěma dcerami 
v roce 1945 do pohraničí. Do prázdného obydlí se přistěhovala 
rodina Františka Roischela s manželkou Janou a dětmi: František, 
Adéla, Marie, Adolf a Edita. Někteří z nich v Lejšovce zůstali v čísle 
38 a 26.  Opuštěný dům č. 7 ještě na čas obýval Rudolf Machek. JZD 
si po demolici ze dvora zřídilo průjezd ke kravínu. Alexander Pollák 
s Marií  roz. Roischlovou zúrodnili zahradu.

Dům č.8
 Statek, založený v Lejšovce jako třeti až pátý , v době, kdy zanikla 
ves Předboří u Popluže. Grunt měl v roce 1588 jeden lán a první 
známý usedlík se jmenoval Jiří, po něm byl Pavel a při obojím sčítání 
poddaných bylo zapsáno příjmení tak, že teď to dává smysl jako Žbirka, 
nebo Zilvar. V roce 1655 byl již hospodářem Mikuláš Volák. Volákové 
předávají grunt synům po šest generací, až do roku 1820. Poslední 
na statku, Jiří Volák, po požáru všech tři statků č. 7 , 8, 9 prodává 
hlavní část polí i usedlost a na „malé roli“ za vsí ke Smržovu staví větší 
chalupu -v pořadí č. 28. Původní statek koupil Jan Hlušička. Později 
byl rozdělen na dvě stejné poloviny polí i budov. Nově oddělená část 
získala číslo 33 a ujal se jí Hlušičkův švagr, Josef Vrabec. V čísle 8 se 
syn Jan Hlušička oženil s Annou, roz. Valcovou z Újezda. Nevrátil se 
z 1 světové vá1ky. Vdova si potom vzala Josefa Lukáška z Rodova. 
Měli dceru Annu (odešla do Smržova)  a syna Josefa, který se oženil 
s Annou roz. Boučkovou.  Mají syny Josefa a Luboše.



Společenská kronika

Jubilea v Černilově

Nedávno oslavili svá životní jubilea tito občané Černilova

Prosinec 2005

 Žatko Antonín 80 let  Černilov
 Dostálová Zdeňka 80 let  Černilov
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Ze světa

 Týdenní pobyt v San Franciscu skončil a uskutečnění naší cesty 
na Hawaii začalo v pátek ráno, kdy jsme měli být v 5 hodin ráno na 
letišti. Odtud nám odlétalo letadlo do Honolulu. Pobyt v hotelu jsme 
ukončili spolu s požádáním recepční, aby nás vzbudila ve 4 hodiny 
ráno a objednala taxi. Ujistila nás, že nemusíme mít starosti, vzbudí nás 
v půl čtvrté a taxi bude u hotelu přesně. Všechno přesně klaplo, taxi 
nás odvezlo na letiště a při průchodu k letadlu, kde nám kontrolovali 
zavazadla, moje žena zjistila, že nemá klobouk. Zapomněla ho v taxíku 
na sedadle. Nedalo se nic dělat, klobouk, který koupila v Detroitu, byl 
nenávratně pryč. „Nedá se nic dělat, teď už není čas na shánění taxi, 
které vás přivezlo, musíte si v Honolulu koupit nový“.

PSÁNO NA DRUHÉM KONCI SVĚTA
(pokračování)

 Již přesně nevím, jak dlouho jsme letěli, ale na oběd jsme již 
byli na místě. Ubytování v hotelu jsme měli zajištěné již z Austrálie. 
V hotelu se nás zeptali, zda chceme pokoj s výhledem na moře - ten 
je o 10 dolarů dražší. Tak jsme to vzali. Pokoj jsme měli ve 14. patře. 
Následovala prohlídka města. Zjistili jsme, že tu mají australské pivo 
XXXX a různé čínské a japonské speciality, neb obyvatelstvo tvoří 
nejen domorodci, ale i mnoho Číňanů a Japonců a samozřejmě také 
Američané, kteří slouží na námořní a letecké základně. Je zde velká 
spousta malých obchůdků, kde prodávají všechno možné - zlato, 
upomínkové předměty atd. Teplota kolem 30 stupňů a dusno.
 Samozřejmě jsme se chtěli podívat na Pearl Harbour, který 
Japonsko napadlo bez vyhlášení války Spojeným Státům. Potopili 
asi 25 amerických válečných lodí, včetně bitevní lodi Arizona. Jeli 
jsme tam autobusem a pobyli jsme tam celý den. Všechny potopené 
lodě Američané vytáhli a opravili, pouze loď Arizonu museli pro 
její přílišnou velikost ponechat pod hladinou. Tak nad ní postavili 
památník padlým námořníkům. Padlo jich 1500, zachránilo se 2500 
námořníků. Voda je tu nádherně čistá, takže je pod vodou vidět 
celá obrovská loď. V hale památníku jsou napsána jména všech 
námořníků, i těch kteří se zachránili. Je mezi nimi i velké množství 
českých a slovenských jmen. V hale promítali dokumentární film 
s autentickými záběry z napadení. Muselo to být strašné. Celá flotila 
lodí byla připravena vyplout druhý den, ale již nevyplula... Loď 
Arizona byla plná nafty, která do dneška dělá mastné skvrny kolem 
potopeného vraku. Nad lodí u jmen padlých stojí čestná stráž. Je to 
velice pietní místo. Všude posvátné ticho jako v kostele. Kousek 
dál stojí další bitevní loď, na níž Japonsko podepsalo v roce 1945 
kapitulaci. Tahle loď tam zůstala na památku té události.
 My Evropané nemáme představu, jakým krutým nepřítelem 
byli Japonci. Němci zdaleka nedosahovali jejich krutosti. Tento 

Ve vodě jsou vidět obrysy potopené lodě ARIZONA, mad ní je 
vybudován památník padlým námořníkům.

Informace pro čtenáře

 Ve Zpravodaji č.1/2005 jsme vás informovali o historii a stavu 
filmové kroniky od r. 1954 a nové kroniky od r. 2000. V současné době je 
již možné poskytnout veřejnosti ke shlédnutí 20 hodin projekce. (Bohužel 
zatím ne formou výpůjčky v knihovně). V současnosti máme k dispozici 
projektor, užívaný školou, v nejbližší době bude obcí zakoupen další 
projektor. To znamená, že se nová videokronika může veřejnosti 
představit. Kde a kdy to bude poprvé, se dozvíte z vyvěšených plakátů. 
Např. 7. března bude část kroniky promítnuta místním důchodcům na 
jejich pravidelném posezení v myslivecké klubovně.
 Na shlédnutí staré filmové kroniky si zřejmě budete muset ještě 
nějaký čas počkat. Technický postup, který byl vyzkoušen k přenosu 
filmových záznamů na videokazety narazil na technické překážky, 
které v těchto dnech řešíme za spolupráce p. R. Brůna z Univerzity 
Hradec Králové (UHK). Kvalitní přenos bude zřejmě souviset 
s vysokými finančními náklady (za pomoci techniků z ČT), nebo 
bude zvolena méně náročná technika přenosu ve spolupráci s UHK.
 Pro vaši informovanost: stará filmová kronika představuje cca 
7000 m exponovaného 16 mm filmu. Slušná porce i ke zpracování 
profesionálními techniky. Bude zřejmě třeba nahradit „mokré 
slepky“, které při projekci praskají, slepkami tzv. „suchými“. V těch 
kilometrech filmů je na každých 30ti metrech minimálně 1 slepka. 
Vzhledem k tomu, že filmy nebyly skladovány v klimatizačních 
boxech, je filmová podložka dosti zvlněná a zkřenčelá, snadno praská. 
Promítáním v různých promítačkách bez certifikátů a neodborníky 
má i poškozenou perforaci. Některé snímky – např. stavba koupaliště, 
již nelze zachránit v důsledku napadení filmové emulze bakteriemi.
 Takže - mějte trpělivost.
 Pro zajímavost: technika, kterou jsme pro videokroniku v r.2000 
zvolili a nakoupili, je již dnes zastaralá a poskytuje minimum 
dnešních technických možností.

V. Prokeš

FILMOVÁ KRONIKA ČERNILOVA

fakt nám komunisté zamlčovali, snad aby zlehčili americké, 
anglické a australské zásluhy v této válce. Fanatismus, který snese 
srovnání s muslimskými teroristy, ale ve větším měřítku. Čest 
a sláva těm, kteří položili své životy v této kruté válce. To, co 
prováděli Japonci, by měli vidět všichni ti, kteří odsuzují Hirošimu 
a Nagasaki. Každý další den války stál lidstvo obrovské ztráty na 
životech nejen Američanů, Angličanů, Australanů, ale i Japonců. 
Japonci by nikdy nesložili zbraně, kdyby neviděli svou bezmocnost 
proti atomové bombě.
 Dnes Japonsko patří mezi země, které nechtějí války, ale určitá 
nadřazenost v nich zůstala. Ale jsou i pracovití, skromní a technicky 
na výši.
 Po týdenním pobytu na Hawai jsme odlétali do Austrálie, kde 
je náš domov a rodina. Po únavném cestování je třeba odpočívat, 
poněvadž již nejsme žádní mladíci.

S pozdravem váš vždycky Černilovák Standa.
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V loňském roce zemřeli tito černilovští spoluobčané
 Doskočilová Růžena
 Veselá Jaroslava
 Bendová Marie
 Hodková Jaroslava
 Hejcmanová Božena
 Vokatý Ladislav
 Štefanová Ludmila
 Jirků Lukáš

Čest jejich památce.

Maršíková Dana
Skákalová Vlasta
Prokšová Ludmila
Hejcman Ladislav
Hejcman Ladislav
Fajčíková Juliána
Marková Alena
Prokešová Miloslava

V loňském roce se narodili tito občánci Černilova

 Kudrnáčová Tereza
 Lebduška Ondřej
 Volejníková Vendula
 Brož Ondřej
 Rydlová Jana
 Gucká Kateřina
 Dohodilová Lucie
 Briestenský Nikolas
 Havel Lukáš
 Prokešová Šárka
 Kvašinská Natálie
 Vítková Nikola

Kotlant Ondřej
Sobotka Marek
Petrikovič Ondřej
Grošková Aneta
Jirásková Marie
Havel Milan
Lovas Marek
Hůlková Natálie
Šůstek Štěpán
Potůček Tadeáš
Květinská Karolína
Součková Zuzana

Leden 
 Hebelková Jarmila 75 let  Černilov
 Adamírová Jindřiška 75 let  Černilov
 Voborník Vladimír 75 let  Černilov

Únor
 Prokeš Jaroslav 85 let  Černilov
 Šrámek Josef 80 let  Černilov
 Hladík Josef 75 let  Černilov
 Černá Růžena 80 let  Bukovina
 Pultrová Květoslava 80 let  Černilov
 Vachek Josef 80 let  Černilov

Gratulujeme!

Přejeme hodně zdraví!

Statistika pohybu obyvatel  za rok 2005 v Libranticích

Narození: 
 Červeňaková Leona 28.1. čp. 80
 Juráčková Kateřina 10.5. čp. 35
 Řehák Tomáš  18.7. čp. 110
 Řeháková Nela  14.7. čp. 43
 Sedláčková Klára 16.8. čp. 135
 Chudý Petr  26.8. čp. 133

Zemřeli:
 Bachman Josef 14.3. čp. 30
 Věrtelář Vladimír 24.8. čp. 60

Odstěhovali se:
Hladík Robert čp. 148
Ročňová Renata čp. 160
Kovářová Kateřina     čp. 35

Přistěhovali se:
Kozlovský Evžen čp. 176
Kozlovská Inka čp. 176
Vích Daniel čp. 176
Vích Martin čp. 176

Moulis Rudolf čp. 54
Horyna Vlastislav čp. 135
Gřonka Petr čp. 179

 Sňatků bylo uzavřeno 7, z toho jeden obřad byl vykonán 
v Základní škole Librantice. 
 K 31. 12. 2005 bylo celkem 462 obyvatel.

leden: Jan Hejcman 86 let
 Ludmila Michková 82 let
 Anna Gallová 81 let

únor: Jiří Kalenda 60 let

březen: Jiří Cerhák 60 let

duben: Josef Tláskal 96 let
 Marie Rulfová 80 let
 Miroslav Štrajt 65 let  

květen: Miroslava Hladíková 81 let 

Jubilea v Libřicích

Leden 2006
 Kárníková Marie Skalice 54 65 let

Únor 2006
 Mlateček František Skalice 66 60 let
 Pavliš František Číbuz  28  60 let
 Benešová Marie Skalice 45 65 let
 Havlíková Jana Skalice 8  70 let

Březen 2006
 Marethová Pavla Skalice 44 65 let

Všem občanům srdečně blahopřejeme k jejich jubileu.

Výročí v Obci Skalice

 Anna Zlesáková Smržov 1. 2 55 let
 Augustína Bradáčová Smržov 5.2 55 let
 Josef Schejbal Smržov 23.1 60 let   
 Štefan Dendiš Hubíles 23.1 60 let
 Miroslav Cejnar Smržov 21.1 60 let 
 Miloslava Princová Smržov 27.3 65 let
 Milada Machková Hubíles 25.2 84 let
 Vojtěch Rezek Smržov 2.3 85 let

Výročí občanů Smržova a Hubílesa
v 1 čtvrtletí  2006

Noví občánci Smržova a Hubílesa v roce 2005 
 Jan Šubrt Smržov 17 11. 1. 2005 
 Adam Doležal Smržov 97 14. 3. 2005 
 Lukáš Hryzlík Hubíles 7 17.4. 2005
 Anita Lagronová Smržov 28 24. 5. 2005
 Michaela Hrnčířová Smržov 26 29. 7. 2005
 Tereza Lacková  Smržov 61 10. 10. 2005
 Vojtěch Bradáč Smržov 28 12. 12. 2005

Rybín Vladimír 60 let
Panenka Vladimír 70 let
Treksová Irena 70 let
Šťásek Vlastimil 75 let
Šrámková Alena 75 let

Jubilea ve Výravě

Kontlant Josef 80 let
Konečná Ludmila 80 let
Konečný Josef 90 let
Hejcmanová Božena 98 let

Blahopřejeme.

Juráčková Kateřina čp. 35
Vacek Milan čp. 37

Gřonková Petra čp. 179
Gřonková Veronika čp. 179
Gřonková Zuzana čp. 179
Dvořáková Jitka čp. 160

Mareš Ilja čp. 160
Marešová Barbora čp. 160
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Redakční rada neodpovídá za stylizaci příspěvků a případné tiskové chyby.
Uzávěrka příštího čísla: 15.5.

Tisk AG TYP Kostelec n. Orl.,agtyp@iol.cz, náklad 1400 ks
Příspěvky odevzdávejte a inzerci objednávejte na OÚ v Černilově nebo na těchto e-mailech: cernilov@iol.cz nebo dana.hoff@volny.cz

PŘIJĎTE SE NECHAT HÝČKAT!

kadeřnictví 732 321 408

solárium, masáže 731 176 293

pedikúra 732 321 408 kosmetika 728 374 568

modeláž nehtů 608 512 132

Nově otevřené 
solárium v Černilově
DOPŘEJTE SI SLUNEČNÍ PAPRSKY KDYKOLI V ROCE!

Vážení a milí klienti,
rádi bychom Vás touto cestou informovali o rozšíření služeb 
nabízených v budově stávajícího kadeřnictví v Černilově.
V nově zrekonstruovaném centru služeb BELLUS si nyní můžete 
dopřát komplexní péči zahrnující kromě kadeřnictví také solárium 
a dále masáže, kosmetiku, pedikúru a modeláž nehtů.

Kosmet ický sa lon Mar ieKosmet ický sa lon Mar ie
Marie Hájková - Týništ‘ská 333, Třebechovice p. 0.Marie Hájková - Týništ‘ská 333, Třebechovice p. 0.
Telefon: 495 592 307 Mobilní: 606 206Telefon: 495 592 307 Mobilní: 606 206

Nabízíme Vám tyto služby:Nabízíme Vám tyto služby:
- kosmetické aromaterapeutické ošetření- kosmetické aromaterapeutické ošetření
- depilace celého těla i obličeje- depilace celého těla i obličeje
- mikromasáž očí - trvalou na řasy- mikromasáž očí - trvalou na řasy
- speciální ošetření a manikůra pro muže- speciální ošetření a manikůra pro muže
- regenerační zábaly na ruce- regenerační zábaly na ruce
- manikůra, P. Shine, francouzská - manikůra, P. Shine, francouzská 
- manikůra, modeláž nehtů- manikůra, modeláž nehtů
- líčení denní, večerní a svatební- líčení denní, večerní a svatební
- poradenské služby zdarma !!! ,- poradenské služby zdarma !!! ,
- kadeřnické služby profesionální kadeřnice s. Jelínkové (mobil: 775/274032)- kadeřnické služby profesionální kadeřnice s. Jelínkové (mobil: 775/274032)
- solární studio- solární studio

Otevřeli jsme pro Vás nové centrum služeb.Otevřeli jsme pro Vás nové centrum služeb.

Přijďte se sami přesvědčit, nabízíme profesionální péči, garantovanouPřijďte se sami přesvědčit, nabízíme profesionální péči, garantovanou
15-letou praxí v kosmetickém oboru. Dárkové poukázky na ošetření15-letou praxí v kosmetickém oboru. Dárkové poukázky na ošetření

v našem salónu jsou v prodeji. Těšínv našem salónu jsou v prodeji. Těšíne se na Vaši návštěvu.e se na Vaši návštěvu.

- silové elektrické energie o -12%,

- pohonných hmot o 0,40 až 1,00 Kč/1 litr,

- volání z mobilní sítě za 0,05 Kč/1 min, SMS 0,66 Kč

- pobyty i v cizině včetně letecké dopravy až o -10%

- další finanční, majetkové služby, pojištění, nákupy atd.

B r i g á d a  -  s p o l u p r á c e  m o ž n á

Ing. ČUTKA Miroslav, Smržov 29 50303 Smiřice,
tel. 495 421 966 kancelář č.18 Gočárova 504 Hradec králové 2 50002

tel. 603 500 752 budova SUDOPu, 100 m jižně od autobusového nádraží

PŮJČKY - ÚVĚRY I NEBANKOVNÍ !

- 2 státní příspěvky 15 - 50%, státní garance na spoření, úročení 
min. čisté 2,4% p.a., výnos 7,9% p.a, nárok na hypoteční pevný 
úrok 3,9 - 5,6% p.a

- daňové výhoddy, úlevy u spoření, investic, úvěrů

- půjčky, úvery téměř pro každého, s i bez prokazování příjmu.

Zprostředkuji také:

Další výhody a slevy:

V Ý H O D N Á  N A B Í D K AV Ý H O D N Á  N A B Í D K A   P L O Š N ÉP L O Š N É  I N Z E R C E I N Z E R C E
VE ZPRAVODAJI PRO VE ZPRAVODAJI PRO F IRMY I  JEDNOTLIVCE !F IRMY I  JEDNOTLIVCE !

1400 VÝTISKŮ - ZDARMA DORUČENÝCH TÉMĚŘ DO VŠECH DOMÁCNOSTÍ V MIKROREGIONU ČERNILOVSKO A OBCE SKALICE.
Orientační  ceny:Orientační  ceny:

Bližší informace o způsobu inzerování na OÚ v Černilově
dále na tel. 495 431 485 nebo 723 019 759 po 16 hodině či e-mailu: dana.hoff@volny.cz (velikost přílohy max. do 5MB) (p.Hoffmannová)

DO 20 CM2     120 KČ120 KČ        DO 1/8 STRANY   300 KČ300 KČ    1/4 STRANY  540 KČ 540 KČ  
DO 50 CM2   300 KČ300 KČ          DO 1/4 STRANY   390 KČ390 KČ        1/2 STRANY  750 750 KČKČ        CELÁ STRANA   1500 KČ1500 KČ
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